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بررسی پیشرفت اختصاص وام جهت احداث نیروگاه های خورشیدی

جلســه  هفتمین 
کمیســیون انرژی، 
صنایع پالایشی و پتروشیمی به بررسی 
پیشــرفت اختصاص وام جهت احداث 
نیروگاه های خورشیدی با ظرفیت 100 

کیلو وات اختصاص یافت.

در ایــن جلســه اکبر لبــاف، نایــب رئیس 
کمیسیون انرژی، مصرف حدود 10 درصد گاز 
و 9 درصد برق کشور دراستان اصفهان و وجود 
7 درصد ظرفیت نیروگاهی کشور در این استان 
را گویای این امر دانست که اصفهان استانی 
بزرگ در تولید و مصرف انرژی و محصولات 
انرژی بر است.وی افزود: از این رو استفاده از 
فرصت های موجود و پیش بینی چالش ها و 
کمک به رفع مشکلات پیش روی فعالان این 
حوزه ضروری است. عضو هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی اصفهان ابراز امیدواری نمود اقدامات 
کمیســیون انرژی نقش مهمی در گشایش 
مشکلات این حوزه و سرمایه گذاری در این 
زمینه ایفا نماید.وی تهیه گزارش امکان سنجی 
اختصاص خــوراک نفت خام بــه واحدهای 
دارای پتانسیل پالایشــی و تبدیلی و انجام 
پیگیریها و هماهنگی های لازم با شرکت های 
توزیع برق استان و شهرســتان برای احداث 
10 نیروگاه خورشیدی 100کیلوواتی برای 
واحدهای صنعتی را از جمله اقدامات ســال 

گذشته کمیسیون عنوان کرد.

   صدور 12 موافقتنامه نصب سامانه نیروگاه 
خورشیدی 

در ادامــه ســاراصالحی،مدیر دفتــر بــازار 
برق شــرکت توزیع برق اصفهــان از بازدید 
این شــرکت از 30 واحد صنعتــی به منظور 
امکان ســنجی نصب نیروگاه 100کیلووات 
و در نهایت صــدور 12 موافقتنامه ســامانه 
نیروگاه خورشــیدی و معرفی آنها به بانک به 
منظور دریافت تسهیلات خبر داد.وی افزود: 
متاسفانه این فرایند از زمان معرفی متقاضی 
به بانک، تاکنون پیشــرفت چندانی نداشته 
است وابرازامیدواری کرد با بازنگری این فرایند 
و تعامل بیشتر بانک، اتفاق خوبی در این زمینه 

رقم بخورد.

   توجیه پذیری اقتصادی پروژه های نصب 
نیروگاه خورشیدی 100 کیلووات برای بانک 

محرز است
همچنین محمدرضا مدنــی، نماینده بانک 
ملی، با بیان اینکه با توجه بــه محدود بودن 
منابع بانکی و وجود الزاماتی در بانک، مدیریت 
تخصیص منابع از اهمیت زیــادی برخوردار 
اســت، افزود: در حال حاضر تمامی دغدغه 
شــبکه بانکی معطوف به حمایت از مشاغل 
آســیب دیده از کرونا بوده است ولی با توجه 
به محرز شــدن توجیه پذیری اقتصادی این 
طرح برای بانک، همکاری لازم را برای اجرایی 
شدن این پروژه خواهیم داشت.مدنی در ادامه 
خواســتار انعقاد تفاهم نامه سه جانبه میان 
بانک ملی ، اتاق بازرگانی و شرکت توزیع برق 
اصفهان برای مشخص شــدن روندکار برای 
متقاضیان و ســرعت بخشــی به اجرای این 

پروژه شد.

   ضرورت فعالسازی نیروگاه های شرق و 
جنوب اصفهان

احمدرضا صافی، عضو کمیسیون انرژی اتاق 
اصفهان و رئیس سندیکای صنعت برق ایران 
نیز ضمن بیان منفی 1500 مگاواتی تراز انرژی 
اســتان اصفهان بدون در نظــر گرفتن پیک 
مصرف در تابســتان، گفــت: در حال حاضر 
برخی از نیروگاه های اســتان خــارج از مدار 
بوده و نیروگاه اصفهان نیز به دلیل کمبود آب 
با 20 درصد ظرفیت مشــغول کار است و به 
این ترتیب بر اساس پیش بینی های صورت 
گرفته، شبکه برق استان در تابستان امسال 
وضعیت خوبی نخواهد داشت و لازم است هر 
چه سریعتر پروژه های احداث نیروگاه شرق 
اصفهان و واحد سیکل ترکیبی نیروگاه جنوب 

اصفهان فعالسازی شوند.
سعید محســنی، مدیرعامل شــرکت تولید 

نیروی برق اصفهان، منفی بودن تراز تولید برق 
در مقایسه با مصرف در استان اصفهان ، عدم 
تمایل بخش خصوصی به احداث نیروگاه در 
شرایط فعلی، زمان بر بودن پروسه راه اندازی 
نیروگاه و کمبود آب مورد نیاز برای نیروگاه ها 
را از جمله مشکلات منطقه اصفهان دانست 
که در این زمینه استفاده از پساب تصفیه شده 
برای تامین آب مورد نیاز نیروگاه ها به عنوان 
یک راهکار مطرح شد.وی همچنین از طرح 
ضرورت فعالسازی نیروگاه شرق و واحد سیکل 
ترکیبی نیــروگاه جنوب اســتان و پیگیری 
موضوع توسط مسئولین از وزارت نیرو خبرداد. 
مدنی همچنین بر ضرورت رعایت صرفه جویی 
در مصرف آب و برق و اعمــال مدیریت بار به 
صنایع بزرگ و پیاده سازی دقیق برنامه های 

مدیریت مصرف از هم اکنون تاکید کرد.

   الزام تامین برق مشــترکین پرمصرف از 
طریق بورس یا قراردادهای دوجانبه نیروگاهی 
در ادامه پروین بهبهانی، کارشــناس شرکت 
توزیع برق استان نیز گفت: طبق مصوبه وزارت 
نیرو از ابتدای اردیبهشــت مــاه جاری کلیه 
مشترکین با دیماند  بالای 5 مگاوات الزاما باید 
برق مصرفی موردنیاز خود را از طریق بورس یا 
قراردادهای دوجانبه با نیروگاه ها تامین کنند 
که این امر درصورت انجــام خرید منطقی، 
هزینه های حساب نهایی مشترکین را کاهش 
خواهد داد. در ادامه این جلسه ضمن بیان این 
نکته که پارامتر قیمت بــرق دغدغه ای برای 
مصرف کننده و تولیدکننده است بر ضرورت 
اصلاح بهای انرژی در کشور و همچنین انجام 
مطالعات دقیق در خصوص اینکه آیا با توجه 
به مسائل زیست محیطی، توسعه نیرگاه های 
حرارتی امری به صرفه است یا خیر،تاکید شد.

مریم یادگاری
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اصفهانی بودن یک مسئولیت است

امیدوارم از لابه لای 
سخنان خود به 

نسل جوان که دچار 
نومیدی است، 

هشدار و انذار دهم که 
اصفهان شهری مورد 
توجه و محترم بوده و 
ادبیات ما از ستایش 

این شهر پرُ است

یک اصفهان شناس و مدرس تاریخ، اصفهانی بودن را یک مسئولیت دانست و تأکید کرد همه ما باید به جای بحث های بیهوده سیاسی اهمیت و مسئولیت 
ایرانی و اصفهانی بودن را به جوانان بیاموزیم.

عمارت هنرمند وابسته به سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری اصفهان به مناســبت هفته فرهنگی اصفهان و 
در یک سخنرانی مجازی با حضور دکتر مهدی کیوان به 

مباحثی در باب تاریخ اصفهان پرداخت.
این اصفهان شــناس و مدرس دانشگاه سخنرانی خود را با 
این جمله آغاز کرد که هر شهری باید برای خود بزرگداشت 

داشته باشد لذا وظیفه داریم که اصفهان را معرفی کنیم.
کیوان گفت: شهر اصفهان به دلیل وضعیت خاص اقتصادی و استراتژیک، 
مرکزیت ایران و جریان داشتن رودخانه زاینده رود نسبت به سایر شهرهای 
ایران دوام بیشتری پیدا کرده در حالی که نام برخی شهرها تنها در کتاب ها 

باقی مانده است.
وی تأکید کرد که اصفهان در دوره های آل بویه، سلجوقیان و صفویه که 
ایران کشوری ثروتمند شد به شــهری سرآمد تبدیل گردید که مسجد 
حکیم، مسجد جامع و میدان نقش جهان نمونه هایی از یادگارهای این 

سه دوره است.
این اصفهان شناس با بیان اینکه اصفهانی بودن یک مسئولیت است، افزود: 
امیدوارم از لابه لای سخنان خود به نسل جوان که دچار نومیدی است، 
هشدار و انذار دهم که اصفهان شهری مورد توجه و محترم بوده و ادبیات ما 

از ستایش این شهر پرُ است. 
کیوان انقلاب مشروطیت در سال 1285 شمسی را یکی از نقاط عطف 
تاریخ اصفهان دانست و درباره زایش و بالش مدنیت مدرن در اصفهان از 
1285 تا 1357 گفت: لایه و قشری که در دوره مشروطیت به منورالفکر 
معروف بودند که در دوره رضاشاه به آنها روشن فکر گفته می شد، باید در 
جامعه صاحب اثر باشند چون مردم به راهنمایی نیاز دارند. قشری به نام 
منورالفکر و روشن فکر متولد شــد که مدنیتی را قبول دارند که پس از 
شکست ایران در ترکمنچای با آن برخورد می کنیم، چون آن زمان متوجه 

شدیم که تاریخ اروپا ورق خورده و ما عقب مانده ایم.
وی بیان کرد: این ســوال که چرا دیگران پیشرفت کرده اند و ما به جایی 
نمی رســیم، آغاز مدنیت مدرن در ایران اســت. از زمان شکســت در 
ترکمنچای که یک سوم خاک ایران از دست رفت و در ادامه نیز جدایی 
هرات و بحرین به فکر افتادیم که مدنیتی که تا به حال داشتیم جوابگو 
نیست. پس برای وارد کردن مدنیت به سرزمین خود عده ای محصل را به 

خارج از کشور فرستادیم. 
این مدرس تاریخ با بیان اینکه تجدد به معنای آسفالت کردن خیابان ها، 
برج سازی و ساخت مترو نیســت، اضافه کرد: تجدد طبقه خاص معنا و 
مفهوم مشخصی دارد. مدنیت بیشتر به معنای نواندیشی در ذهن است. 
کسی باید باشد که مدنیت تجددخواه را رهبری کند اما متأسفانه اولین 
گروه دانشجویانی که به اروپا رفتند تحت تأثیر عظمت اروپا قرار گرفته و از 
موضع انفعال با آن برخورد کردند، یعنی غرب را نشناخته، یا با آن درافتادیم 

یا شیفته آن شدیم.
کیوان با بیان اینکه پس از حمله محمود افغان به ایران و به خصوص اصفهان 
این شهر ویران می شود، تصریح کرد: در آن زمان کوچه های اصفهان پر از 
اجساد مردم می شود و این وضعیت بر مردم اصفهان اثر می گذارد. از زمان 
حمله محمود افغان تا زمان انقلاب مشروطیت در اصفهان هیچ امنیتی 
وجود نداشته است، به طوری که ظل السلطان حاکم اصفهان در نامه های 
خود گلایه می کند شهری خرابه را به او تحویل داده اند. در این فضا جایی 

برای مدنیت مدرن وجود ندارد و با وجود تلاش هایی که انجام می شــد، 
خسته می شدند. 

وی با بیان اینکه تجدد در فکر و اندیشه تبلور می کند، گفت: در این بخش 
اصفهان، تبریز و تهران مسئولیت دارند کما اینکه این سه شهر بودند که 
در انقلاب مشروطیت و انقلاب اسلامی بیشترین نقش را داشتند. عبور از 
سنت به معنای کنار گذاشتن سنت نیست بلکه باید سنت ها را شناخت 
و تکریم کرد و هرگز نباید آنها را دور انداخت و تنها آنچه که برای زندگی 

امروز موثر نیست را باید در موزه ها نگهداری کرد.
این اصفهان شناس ادامه داد: اصفهان در حدود 200 سال قبل ویرانه ای 
بوده و امکاناتی که امروز در اختیار جوانان اصفهانی قرار دارد حتی در نسل 
من وجود نداشت. از نظر فرهنگی اصفهان شهر تک ستاره ها است که زود 

طلوع و زود هم غروب می کنند و تداوم ندارند. 
کیوان وجود جلفا در جوار شــهر اصفهان را نعمتی برای مردم اصفهان 
دانست که خاستگاه نخستین چاپخانه، نخســتین روزنامه و نخستین 
مدارس پسرانه و دخت نه شده و در ادامه و از زمان مشروطیت به بعد مردم 

اصفهان مدارس زیادی در شهر تأسیس می کنند.
وی مردم اصفهان را نخستین مردمی دانست که متوجه شدند ما از کاروان 
تمدن بشری دور مانده ایم و به مطالب روزنامه های زمان مشروطیت در 

باب راه های ترقی اشاره کرد.
این اصفهان شناس افزود: از زمان انقلاب مشروطیت تا انقلاب اسلامی، 
پنج نســل در ســیر زایش و بروز مدنیت تجددخــواه در اصفهان موثر 
بوده اند. سیدجمال الدین واعظ اصفهانی پدر محمدعلی جمالزاده)نسل 
اول(، جابری انصاری)نســل دوم(، امیرقلی امینی)نسل سوم(، منوچهر 
قدسی)نســل چهارم( و فضل اله صلواتی و هوشــنگ گلشیری)نسل 
پنجم( نمونه هایی از افراد موثر این پنج نسل هستند. تمام روشنفکران 
و تحصیل کردگان مدرن در این پنج نسل، عالم زادگان و افرادی بوده اند 
که ریشه و خانواده روحانی داشته اند و به ندرت ریشه در خانواده تجار و 

بازاریان داشتند. 
کیوان با بیان اینکه مردم اصفهان در طول تاریخ به پیشرفت و مدنیت علاقه 
داشته اند، خاطرنشان کرد: باید با پرهیز از بحث های سیاسی، اصفهانی و 
ایرانی بودن را به جوانان یاد داد تا به دور از عملکرد انفعالی و فقدان اندیشه 

از پایان یافتن اندیشه و مرگ تک ستاره ها جلوگیری کردد.
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 تاثیر انتخابات
 بر مشاغل ایران

دستکم در بیست سال گذشته، 
بخش زیادی از اقتصــاد ایران با 
مسائل سیاســی گره خورده به 
طوری کــه هرگونه گشــایش و 
پیشرفت در این امر منوط به بروز 
تحول یا تغییری در امر سیاست و 

بین الملل شده است.
   معادله بی راه حل

در طول عمر دولت های مختلف 
آشفتگی در سیاســت گذاری و 
تعیین یک رویــه واحد به زایش 
نوعی ســنت در بازار ایران منتج 
شده که آن ایستایی، بی عملی و 
خواب در هر گونه تحرک اقتصادی 
تا تعیین نتیجه انتخابات و روی 

کار آمدن دولت بعدی هست.
از این رو، در ســال های انتخابات 
شرایط اقتصادی از حداقل چهار 
ماه قبل به حالت انتظار می رود و 
شاخص های اصلی اقتصاد ایران در 
حال جمود قرار می گیرند که خود 
این مسئله ســبب تشدید رکود 

اقتصادی و افزایش تورم می شود.
در این فضا صاحبان کسب وکار 
به ناچار آهنگ سرمایه گذاری ها، 
جــذب نیــرو و برنامه هــای 

توسعه ای را کند کرده و...

از قلب خانه، تا تسخیر بزرگ ترین بیلبوردهای جهان؛ 

 ایده های نابی که در خانه کلید خورد

نسیم توکل| تجارت نیوز
یادداشـــت
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22 ادامه در صفحه 

کسب وکارها و شرکت ها ی بزرگ و موفق جهان، هرگز مسیری ساده و بی دردسر را برای 
رســیدن به چنین جایگاهی طی نکرده اند. مدیران جوان این مجموعه ها  در ابتدای راه، 
اگرچه ایده هایی بزرگ در سر داشتند اما وسعت جیبشان به وسعت ایده هایشان نبود و به 
ناچار  باید میزکار خود را در دل زیرزمین منازل،  پارکینگ ها  یا حتی اتاقکی در خوابگاه ها...

8

      چندسالی است که منابع آبی استان اصفهان یعنی زاینده رود قلب تپنده استان اصفهان دچار کم آبی شده و این 
کمبود ها مشکلاتی را برای کشاورزان و همچنین بخش خانگی به ارمغان آورده است

قلب تپنده اصفهان 
حرکت نمی کند

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

مخالف ادامه تعطیلی اصناف هستم
ستاد ملی مقابله با کرونا در تصمیم گیری برای مهار کرونا، تنها یکی از 10 نقطه نقل و انتقال ویروس، یک نقطه و همان اصناف را 

تعطیل کرده است

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
9,870,00010,150,000قدیم

سکه طرح 
9,678,00010,079,000جدید

5,450,0005,700,000نیم سکه

3,525,0003,675,000ربع سکه

1,912,00020620,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,206,0004,509,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18971,0001,026,900 عیار

طلای آب شده 
4,208,0004,510,000نقدی

یک گرم طلای 
241,294,7001,387,600 عیار
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ادامه از صفحه یک
...  به سهم خود بر فضای ابهام آلود 
اقصاد دامن می زنند. دولت دوازدهم 
با ارائه وعده های بی شماری در حوزه 
اقتصاد پــای به میدان گذاشــت و 
با شعار خصوصی ســازی، کاهش 
تصدی گری دولت و بهبود مستمر 
فضای کســب وکار ســرمایه های 
عمومی را به کار گرفت و با ســوق 
دادن آن ها به ســوی بازار سرمایه 
نتایجی که شــاهد آن هســتیم را 
رقم زد. در حقیقت، تــورم و رکود 
بی ســابقه ای در اقتصــاد ایران به 
وجــود آورد. در مقابل بــا افزایش 
تنش در فضای بین المللی و تشدید 
تحریم های ایالات متحده ارزش پول 
ملی به یکی از بی سابقه ترین رتبه ها 
سقوط کرد و وابســتگی بی اندازه 
درآمدهای عمومــی به فروش نفت 
سبب کســری بودجه فراوان و در 
نمای کلی به کاهش شــدید قدرت 
خرید، گســترش فقر، بیــکاری، 
ریزش طبقه متوســط و کوچک تر 
شدن سفره اقشــار کم درآمد شد. 
اگرچه، معتقدم کشور برای عبور از 
تنگناهای اقتصادی نیازمند اصلاح 
ساختاری اساسی و بنیادین است و 
پایان بحران فقط به برداشته شدن 
تحریم  ها وابسته نیســت. از سوی 
دیگر، همه گیری ویروس کرونا در 
جهان نیز بر نابسامانی های داخلی 
اقتصــادی افزوده شــد و تعطیلی 
بخش زیادی از واحدهای تولیدی، 
افزایش بیکاری کارگران، فشــار بر 
نظام سلامت، مشکلات تأمین دارو 
و واکســن، نبود ارز، دشواری های 
صادرات و واردات، بازگرداندن ارز و 
تصمیم های غیرکارشناسی بحران ها 
را تشدید کرد و جامعه را در تنگنا و 

بن بست عجیبی قرار داده است.
رقابت برای اشتغال زایی

با توجه به موقعیت ناپایدار اقتصاد 
و بحران بیکاری در میان جوانان به 
نظر می رسد یکی از وعده های همه 
نامزدان انتخاباتی اشــتغال زایی و 
ایجاد کار خواهد بود. در واقع، همه 
مدعی می شــوند که »بیکاری« را 
ریشه کن خواهند کرد و دارای یک 
»برنامه اشــتغال زایــی« مدون و 
کارآزموده هســتند. در این شرایط 
سوالی که پیش می آید این است که 
دولت بعدی چگونه می تواند زمینه 
ساز ایجاد اشتغال یا رونق اقتصادی 
شود تا نرخ بیکاری کاهش یابد؟ در 
این مورد برخی معتقدند که با سطح 
تصدی گری و دخالت مستقیم دولت 
در همه امور، در این حوزه نیز دولت 
متولی اقتصاد عمومی، اشتغال زایی 
و… خواهد بود. از این رو دولت باید 
اشتغال را مستقیم ایجاد کند. نگاه 
دیگر هم بر این باور اســت که اگر 
فضای کســب وکار مناسب باشد، 
جامعه به آسانی از عهده کارآفرینی 
و اشتغال زایی بر می آید. بنابراین، 
برای دستیابی به هدف اشتغال زایی 
بهبود فضای کسب وکار یک ضرورت 
اســت که باید در پیشــانی تمامی 
فعالیت های اقتصادی دولت بعد قرار 
گیرد. همچنان نبود اعتماد به آینده، 
سقوط سرمایه گذاری، آشفتگی ها 
در برنامه ریزی عمومی، اشــکال در 
اجرای قوانین و آئین نامه  های فعلی 
مربوط به محیط کسب وکار، فقدان 
قوانین موثر و قطع ارتباط نظام پولی 
و بانکی کشــور با جهان را می توان 
موانع اساسی در راه بهبود این فضا 
دانســت. با نگاهی بــه برنامه های 
توســعه ای در دیگر کشــورها در 
می یابیم که اشــتغال زایی معلول 
ســه عامل مهم: خصوصی سازی، 
تقویت بنگاه های اقتصادی کوچک و 
متوسط و کارآفرینی در صنایع نوآور 
و خلاق است. شــاید بتوان از مورد 
آخر یعنی صنایع نــوآور به عنوان 
یکی از توفیق های دولت یازدهم و 
دوازدهم یاد کرد کــه در این حوزه 

تلاش های بسیاری صورت گرفت.
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کاهش منابع آبی اصفهان سد راه توسعه مزارع خوراک دام
رئیس پژوهشکده زیست فناوری رویان اصفهان گفت: هزینه های پرورش دام افزایش یافته است و نمی توان 

با توجه به وضعیت منابع آبی در استان نسبت به توسعه مزارع خوراک دام اقدام کرد.
محمد حسین نصر اصفهانی رییس پژوهشکده زیست فناوری رویان اصفهان در ویدئوکنفرانسی با حضور 
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه درباره مزرعه پرورش دام امامزاده آقا علی عباس بادرود گفت: در حال 

حاضر این مجموعه دارای ۴۳۰رأس میش، ۱۰ قوچ، ۱۳۵بره نر و ۱۹۶ بره ماده است.
او افزود: زیرساخت های زیادی نیز در این مجموعه ایجاد شده که از آن جمله می توان به تجهیزات پایش تصویری 

و تولید خوراک دام اشاره کرد.
رییس پژوهشکده زیســت فناوری رویان اصفهان اضافه کرد: در مجموع ۲ میلیارد و ۳۴۲میلیون تومان در این مجموعه 

موجودی داریم. همچنین باید توجه داشت که در حال حاضر با هزینه های انجام شده گونه هایی را تولید کرده ایم که با استفاده از لقاح مصنوعی و 
ظرفیت اسپرم نژاد های مختلف به دست آمده است و همه این ها بارور هستند. او افزود: باید توجه داشت که در مجموع تا ۶ ماه آینده ۸۰۰ میلیون 
تومان افزایش سرمایه خواهیم داشت. نصر اصفهانی در ادامه با اشاره به هزینه های بالای تغذیه و پرورش دام افزود: این امر منجر به افزایش 

هزینه ها شده و این در حالی است که هزینه فروش محصولات افزایش چندانی نداشته است.
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هر سه ماه کارت چاه های 
کشاورزی توسط اداره 

حفاظت منابع آب شارژ 
می شود تا آب به صورت 
بیهوده مصرف نشود و 

خوشبختانه این موضوع 
توانسته است مصرف 

آب را کنترل کند

اما آنچه درسال های اخیر 
باعــث دغدغــه ونگرانی 
کشاورزان این منطقه شده 
است بحث کمبود آب برای 
اراضی زیر کشت و باغات 
میوه اســت کــه حمایت 
مسئولان جهاد کشاورزی 
با  تکیه  برمدیریت صحیح و بهتر از منابع 
زیرزمینی می تواند راهگشای این مشکل 

باشد.
عبدالرضا مهدی بادی مدیر سابق جهاد 
کشاورزی نطنز ضمن اشاره به پایین بودن 
میزان بارندگی در کشور اظهار کرد: کشور 
ایران در ناحیه خشک و نیمه خشک دنیا 
قرار دارد به طوریکــه میانگین بارندگی 
سالانه ایران یک ســوم میانگین جهانی 

است.
مهدی بادی با بیان اینکه میزان بارندگی 
در منطقه نطنز نیز به مراتب از میانگین 
جهانی پایین تر اســت، گفت: متوســط 
بارندگی در استان اصفهان و شهرستان 
نطنز نصف متوســط بارندگی اســتان 
اصفهان است؛ به بیان دیگر میزان بارش 
در شهرستان نطنز و بخش بادرود تقریبا 

یک ششم بارندگی جهانی است.
این کارشناس کشاورزی گفت: هر چند 
تولید محصولات کشــاورزی بدون آب 
غیر ممکن است لیکن با توجه به شرایط 
جغرافیایــی و آب و هوایی لازم اســت 
اقدامات اساسی برای حفظ امنیت غذایی 
و نیز تولید پایدار محصولات کشــاورزی 
برنامه ریزی و به مورد اجرا گذاشته شود 
در غیر اینصورت در آینده ای بسیار نزدیک 
شاهد تخلیه سفره های آب های زیرزمینی 
و بیکاری کشــاورزان و تبدیــل اراضی 
کشــاورزی به بیابان و در نهایت کاهش 

چشمگیر تولیدات کشاورزی هستیم.
او تأکید کرد: متاســفانه در ســال های 
گذشــته نظارت های لازم بر برداشــت 
آب های زیرزمینی انجام نشده که این امر 
منجر به کاهش سطح آب های زیرزمینی 
شده اســت هر چند در چند سال اخیر با 
نصب کنتور های هوشمند و اجرای طرح 

تعادل بخشی آب های زیرزمینی از سرعت 
افت سطح آب در ســفره های زیرزمینی 

کاسته شده است.
مدیر سابق جهاد کشــاورزی شهرستان 
نطنز تصریح کرد: لازم است اقداماتی برای 
بهبود معیشت کشــاورزان و روستاییان 
نیزاتخاذ شــود، به عنــوان نمونه میزان 
برداشــت آب از چاه با بیش از ۵۰ خانوار 
مالک روســتایی نباید با برداشت یک یا 
چند نفر که چند حلقه چاه در اختیار دارند 

برابر باشد.
مهدی بادی ضمن اشاره به محدود کردن 
کشت محصولات پرنیاز به آب به منظور 
بیرون رفت از این مشــکلات تأکید کرد: 
به عنوان مثال در منطقه کویری بادرود 
کشــت غلات، محصولات بهــاره، ذرت 
دانه ای و علوفه ای و ... باید به شدت کاهش 
یابد و به طور کلی باید تغییر الگوی کشت 

صورت پذیرد.

   اهمیت کشت گلخانه ای
مهدی بادی در ادامه گفــت: با توجه به 
اینکه احداث گلخانه نیاز به سرمایه گذاری 
اولیه زیادی دارد لازم اســت دولتمردان 
به طور جــدی و موثــر و بــا پرداخت 
تسهیلات قرض الحســنه به یاری تولید 
کنندگان بشــتابند و حمایت از توسعه 
کشت و فرآوری محصولات کم نیاز به آب 
نظیر زعفران، زرشک، گیاهان دارویی و 
تسهیل صادرات آن ها و در عوض واردات 
محصولاتی کــه نیاز آبی زیــادی دارند 

صورت پذیرد.

   مدیریت برداشت آب های زیرزمینی
احمد مختاریان پور مدیــر مرکز جهاد 
کشاورزی شــهر بادرود نیز  اظهار کرد: 

یکی از مشکلات اساسی شهرستان نطنز 
بحران کم آبی در بخش کشــاورزی و در 
تابستان در بخش خانگی است که برای 
رفع این مشکل بایستی مسئولان چاره ای 

بیندیشند.
او ضمن اشاره به بروز مشکلات به واسطه 
کاهش منابع آبی اســتان اصفهان گفت: 
چندســالی اســت که منابع آبی استان 
اصفهان یعنی زاینده رود قلب تپنده استان 
اصفهان دچار کم آبی شده و این کمبود ها 
مشکلاتی را برای کشاورزان و همچنین 

بخش خانگی به ارمغان آورده است.
مختاریان پور افزود: استان اصفهان به تبع 
آن شهرســتان نطنز چندسالی است که 
دچار بحران کم آبی شده و تاثیر منفی بر امر 
تولید محصولات کشاورزی داشته است؛ 
به هرحال با تدابیــری که مدیریت جهاد 
کشاورزی شهرستان نطنز در زمینه آب 
کشاورزی اتخاذ کرده است و با همکاری 
اداره حفاظت منابع آب منصوبات چاه های 
کشاورزی از هشت به شش تبدیل شده و 

میزان برداشت آب با اصول علمی است.
او با بیــان اینکه مصــرف آب چاه ها در 
شهرســتان نطنز به واســطه کارت آب 
مدیریت می شود، گفت: هر سه ماه کارت 
چاه های کشاورزی توسط اداره حفاظت 
منابع آب شارژ می شــود تا آب به صورت 
بیهوده مصرف نشــود و خوشبختانه این 
موضوع توانسته است مصرف آب را کنترل 

کند.
مختاریان بیان داشت: هم چنین تعداد 
۱۲۶ حلقه چاه آب کشاورزی در منطقه 
بادرود توسط مدیریت جهاد کشاورزی با 
اعتبار ۸۵ درصد کمک دولتی و ۱۵ درصد 
خودیاری بالغ بر ۸۰ حلقه چاه کشاورزی 
منطقه به سیستم آبیاری کم فشار تجهیز 

شده است که این امر باعث جلوگیری از 
هدر رفت آب می شود.

او تصریــح کرد: بــا تمــام اقداماتی که 
ادارات مربوطــه در زمینــه آب انجــام 
داده اند کشاورزان جهت تولید محصول 
با کیفیت بالا از کمبــود آب گلایه دارند 
و تولید محصــولات در مقایســه با ۱۰ 
سال گذشــته به نصف تقلیل یافته است 
که اگر این رویه همچنان ادامه داشــته 
باشد خشک سالی های ممتد کشاورزی 
در منطقــه بــادرود دچار ضــرر و زیان 

غیرقابل جبرانی می شود.

   کاهش تولید محصولات صادراتی
حسین میرزاییان عضو شورای شهر بادرود 
نیز  اظهار کرد: سالانه بیش از ۴۰ هزار تن 
انار در بادرود تولید می شود و این محصول 
به دلیل مرغوبیتش در کشور جزو پنج رقم 
انار خوب به ثبت وزارت جهاد کشاورزی 
رسید و اخیراً این یاقوت سرخ کویر نیز به 
دلیل تنش بی آبی به مشکل خورده است.

او گفت: در گذشته هر پنج روز یک بار این 
درختان آبیاری می شدند که هم اکنون به 
۱۰ روز یک بار افزایش یافته است؛ بسیاری 
از مردم بادرود از مســئولان می خواهند 
در بحث اســتخراج آب های زیرزمینی 
عدالت در بین شهرستان ها رعایت شود و 

تبعیض ها برداشته شود.
نماینده اصفهان در شورای عالی استان ها 
درباره کشت جایگزین نیز گفت: در بادرود 
به دلیل کمبود آب نه تنها کشت زیتون 
حذف شد که ترویج کشت گیاهان دارویی 
نیز جایگزین آن شــد، اما به نظرم جهت 
اصلاح کشت جایگزین باز هم در کنترل 
آب های زیرزمینی عدالت بایستی رعایت 

شود.

بحران آب در نطنز رمق تولیدکننده را گرفته است؛  

قلب تپنده اصفهان حرکت نمی کند
بحران آب در نطنز رمق تولیدکننده را گرفته است و کشاورزان 

از نحوه مدیریت مصرف آب گلایه دارند.
 شهرستان نطنز به ویژه منطقه کویری بادرود یکی از مناطق 
مستعد برای تولید محصولات کشــاورزی دراستان اصفهان 
به شــمار می رود که علاوه بر تامین نیازمندی های داخلی به 

استان های همجوار نیز صادرات داشته است.

      چندسالی است که منابع آبی استان اصفهان یعنی زاینده رود قلب تپنده استان اصفهان دچار کم آبی شده و این کمبود ها مشکلاتی را برای کشاورزان و همچنین بخش 
خانگی به ارمغان آورده است

تسنیم
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

رئیس اتاق اصناف اصفهان:

مخالف ادامه تعطیلی اصناف هستم
رئیس اتاق اصناف اصفهان با تاکید بر اینکه 
مخالف ادامه تعطیلی اصناف برای مهار کرونا 
هستم، گفت: باید دید آیا با تعطیلی سه هفته ای 
اصناف، شدت شیوع کرونا در اصفهان کاهش یافته است، در حالیکه 
آمار مبتلایان و فوتی های ناشی از این ویروس حکایت از چیز دیگری 

است.

رسول جهانگیری  در خصوص تمدید تعطیلی اصناف به مدت یک هفته دیگر 
با توجه به وضعیت قرمز کرونا، اظهار کرد: به شخصه مخالف تعطیلی اصناف به 

دلیل شیوع و گسترش کرونا هستم.
وی با اشاره به سوء تدبیر و تصمیمات اشتباه  برای مقابله با کرونا از ابتدای امسال 
تاکنون، با بیان مثالی گفت: اگر سدی از  ۱۰ نقطه نشتی آب دارد و ما به جای 
تصمیم برای بستن آن ۱۰ نقطه، در جلسه ای به نتیجه برسیم که تنها یک نقطه 

را باید ببندیم، در این شرایط آب همچنان از ۹ نقطه دیگر نشتی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه اصناف تنها عامل ۱۰ درصد انتقال و شــیوع کرونا هستند، 
ادامه داد: ستاد ملی مقابله با کرونا در تصمیم گیری برای مهار کرونا، تنها یکی 
از ۱۰ نقطه نقل و انتقال ویروس، یک نقطه و همان اصناف را تعطیل کرده است 
و معتقدم حتی اگر ۱۰۰ درصد اصناف مغازه های خود را تعطیل کند، تنها ۱۰ 

درصد به مهار کرونا کمک می کنند.
جهانگیری توضیح داد: دولت حاضر نیست بانک ها، اداره دارایی و فرمانداری، 
تامین اجتماعی و ... را تعطیل کند و ستاد مقابله با کرونا تنها فشار را بر روی ۱۰ 
درصد و اصناف گذاشته است. وی با اشاره به اینکه طی یک و ماه نیم گذشته 
اصناف به دلیل وضعیت کرونا به نوعی تعطیل شده اند، گفت: این گونه تصمیمات 
فرسایشی شده است و حتی اگر ۱۰ هفته دیگر هم اصناف تعطیل باشند، این 

شرایط نمی تواند برای مهار کرونا اثرگذار باشد.
رئیس اتاق اصناف اصفهان با اعتقاد بر اینکه ســتاد مقابله با کرونا در دو هفته 
طلایی نوروز باید برخی تعطیلی ها را با شــدت دنبال می کرد، گفت: تصمیم 
گیران می توانستند به جای تعطیل سه هفته ای اصناف که به نظر می رسد باز هم 
ادامه داشته باشد، دستگاه های دولتی و ادارات را به طور کامل یک هفته تعطیل 

کنند تا از قدرت انتقال کرونا کاسته شود.
وی ابراز عقیده کرد: تصمیمات فرسایشی تعطیلی اصناف که برخی باز باشند 
و برخی دیگر بسته، برای مهار کرونا مناسب نیست و باید توجه داشت با ادامه 

محدودیت تعطیلی اصناف، آستانه تحمل مردم نیز به مرور کاهش می یابد.
جهانگیری با بیان اینکه همواره مخالفت خود را نسبت به تعطیلی اصناف و ادامه 
آن به ستاد استانی کرونا اعلام کرده ام، گفت: آقای رضایی استاندار اصفهان در 
این جلسات همواره می گویند که رئیس جمهور دستور داده که هیچ بخشی 
اجازه تصمیم گیری برای باز کردن و یا تعطیلی در شرایط کرونا را ندارد، مگر 

ستاد ملی مقابله با کرونا.

 پیام سرپرست مخابرات منطقه اصفهان
 به مناسبت روز کارگر

 »حیات یک ملت مرهــون کار و کارگر اســت...« 
امام خمینی )ره(  

یازدهم اردیبهشــت، »روز کار و کارگر«، روز تکریم 
انسان های شرافتمند است که توش و توان خود را در راه رضای الهی و خدمت 
به تولید، پیشــرفت و رفاه ملت بزرگ ایران و آبادانی کشور قرار داده اند؛   »کار 
و کوشش«، در فرهنگ اهل بیت عصمت و طهارت )ع(، از بزرگترین عبادات و 
فریضه ای مقدس است، چنانچه اجر و ثواب تلاش برای کسب درآمد حلال و اداره 
آبرومندانه زندگی را، برابر با جهاد در راه خدا دانسته  و پیامبر اکرم )ص( که سرآمد 
همه انبیاء و اشرف تمامی مخلوقات عالم است، متواضعانه بوسه به دست کارگر 
زده و می فرمایند: »این دستی است که هرگز آتش جهنم، آن را نمی سوزاند.«  
اینجانب به عنوان خدمتگذاری کوچک، ضمن تبریک و تهنیت روز جهانی کار و 
کارگر، در برابر تلاش و کوشش، و عظمت و بزرگی این زحمتکشان بی ادعا، سر 
تعظیم فرود آورده و از صمیم قلب، آرزوی صحت و سلامتی و عاقبت بخیری 
برای تمامی کارگران عزیز، به خصوص کارگران خدوم مخابرات منطقه اصفهان 

می نمایم.       اسماعیل قربانی ، سرپرست مخابرات منطقه اصفهان

اصنــــاف

ارتباطــات

اعلام مصادیق هنجارشکنی توسط خودروها     
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان اصفهان مصادیق هنجارشکنی توسط خودروها را اعلام و بر برخورد بدون اغماض با این گونه خودروها 
تاکید کرد.سرهنگ محمدرضا محمدی بیان داشت: در راستای اجرای طرح برخورد با خودروهای هنجارشکن در فروردین ماه، رانندگان هنجارشکن در سطح 
استان مورد اعمال قانون و در موارد خاص روانه پارکینگ شدند.وی بر برخورد بدون اغماض با خودروهای هنجارشنکن تاکید کرد و افزود: رانندگان علاوه بر اعمال 
قانون مورد آموزش فرهنگ ترافیک نیز قرار می گیرند.رئیس پلیس راهور استان اصفهان گفت: استفاده از لامپ های غیراستاندارد یا زنون، استفاده از جک های پنوماتیک و تغییر در وضعیت 
و ارتفاع وسیله نقلیه، دودی کردن شیشه های خودرو، نداشتن پلاک، پلاک مخدوش یا پوشانده شده، ایجاد هرگونه آلودگی صوتی و آلودگی هوا، ایجاد مزاحمت برای نوامیس یا انسداد راه 

و حمل حیوانات داخل خودرو را از جمله مصادیق هنجارشکنی توسط خودروها هستند. 

یلدا توکلی
خـــبــــر

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان خبر داد:
 اهدای 100 درصدی رشد تراکم به سازندگان ساختمان

 در اصفهان
   کمک پلکانی تا پایان سال ادامه دارد

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان با اشاره به اهدای ۱۰۰ رشد برای 
تراکم به سازندگان ساختمان در شهر اصفهان در دو ماه اول سال گفت: 
براساس بسته تشویقی ساخت و ساز سال ۱۴۰۰، ارائه مساعدت به 

شهروندان به صورت پلکانی تا پایان سال ادامه دارد.
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شــهرداری اصفهان، نادر آخوندی با اشاره به اجرای بسته 
تشویقی ساخت و ساز شهرداری اصفهان، اظهار کرد: قیمت تراکم در سال ۱۴۰۰ نسبت به سال 
۹۹ حدود ۱۵ درصد افزایش داشته است که این نرخ افزایش به علت در نظر گرفتن بازار مسکن 

تا دو سال آینده بوده است.
وی ادامه داد: این بسته در شش مرحله پیش بینی شده است تا زمینه جذب سرمایه گذاران حوزه 

مسکن و ساخت و ساز را فراهم کند.
مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان تصریح کرد: در این بسته دو ماه اول سال ۱۰۰ درصد رشد 
تراکم را هدیه دادیم به همین ترتیب دو ماه بعد ۸۰ درصد، دو ماه بعد از آن ۶۰ درصد و هر دو ماه 

۲۰ درصد کاهش هزینه داشتیم و تا پایان سال این هدیه به صفر خواهد رسید.
وی با اشاره به اینکه البته برای ماه  های اول سال ۱۵ درصد اهدا افزایش قیمت و ۲۰ درصد پرداخت 

نقدی در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: پرداخت نقدی سه ماه تقسیط می شود.
آخوندی تصریح کرد: این بسته در واقع ۳۵ درصد اهدا برای انبوه  سازان در بر دارد که می تواند 

رونق ساختمان سازی در شهر را به دنبال داشته باشد.
وی اظهار کرد: این بسته تشویقی برای صدور پروانه، گواهی عدم خلاف، پایان کار و ماده ۱۰۰ هم 
قابل اجراست. مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان افزود: با رونق بخش ساخت و ساز ۲۵۰ شغل در 

این عرصه ایجاد می شود که می تواند به بهبود شرایط شهرداری ها هم کمک کند.
وی بیان کرد: سال گذشته با اجرای بسته تشویقی ساخت و ساز تجربه موفقی در درآمدزایی برای 
شهرداری اصفهان رقم خورد که براساس همین تصمیم، امسال هم این بسته با شرایط جدید 

اجرایی می شود.

BREAKING   NEWS در شهــــــر

ایسنا
گـــزارش

اخبار اصفهان
خـــبــــر

هتل عباسی اصفهان وقفی است
معاون حقوقی و ثبتی اوقاف و امور خیریه استان اصفهان گفت: از یک سال گذشته تاکنون اجاره بهای هتل 

عباسی پرداخت نشده و در صورت انجام توافقات اجاره بها را دریافت خواهیم کرد.
حجت الاسلام اصغر توسلی معاون حقوقی و ثبتی اوقاف و امور خیریه استان اصفهان بابیان اینکه در زمینه به 
روزرسانی اجاره بهای موقوفات با ارتقای سیستم های هوشمند در این زمینه اقدامات خوبی انجام شده است، 

گفت: برای این امر در ادارات شهرستانی نیز ارتقای سیستم ها را در دستور کار داریم.
معاون حقوقی و ثبتی اوقاف و امور خیریه استان اصفهان با بیان اینکه برخی ادارات برای پرداخت و به روزرسانی 

اجاره بهای موقوفات همکاری دارند، ابراز داشت: آن دست از اداراتی که در این زمینه همکاری نمی کنند با ابزار قانون 
پیگیری لازم را انجام خواهیم داد چراکه همه اقدامات اوقاف کارشناسی شده است و ما بر اساس نظر کارشناس اجاره بها را 

دریافت خواهیم کرد.
او در ادامه در خصوص پرداخت اجاره بهای هتل عباسی اصفهان تصریح کرد: در این زمینه به دنبال توافقاتی هستیم و اعلام کردیم که مباحث 
هتل عباسی با جدیت دنبال شود؛ یک سال است که اجاره بهای هتل عباسی پرداخت نشده است و در صورت انجام توافقات اجاره بها را دریافت 

خواهیم کرد.

باغ نو - به دست ظل السلطان ساخته شد و تدریجا ویران شده است
برگرفته از کتاب » میراث اصفهان -  قاجار تا پهلوی به روایت تصویر«

اصفهان
 قدیم

اخبار اصفهان
خـــبــــر



واکسنآسترازنکابهکاهشمواردبستریکروناکمکمیکند
کمیته تحقیقات کووید۱۹ وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: واکسن آسترازنکا مجوز استفاده اضطراری را از سازمان 

جهانی بهداشت کسب کرده و دریافت این واکسن به کنترل اپیدمی، کاهش موارد بستری و مبتلایان حاد کمک می کند.
 کمیته ســاماندهی تحقیقات کووید۱۹ وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی، اطلاعات کاربردی در خصوص واکسن کرونای 

آسترازنکا را منتشر کرد.
در گزاره برگ شماره ۲۲ کمیته ساماندهی تحقیقات کووید۱۹، به بررسی آخرین اطلاعات کاربردی مربوط به واکسن کرونای آسترازنکا 
پرداخته شده است. این گزاره برگ ضمن تشریح فازهای بالینی بررســی کننده این مطالعه و نقشه کشورهای استفاده کننده از این 

واکسن، آخرین توصیه های کاربردی برای استفاده را نیز بیان کرده است.
بر اساس این گزاره برگ، واکسن کرونای آسترازنکا تاکنون مجوز استفاده اضطراری را از سازمان جهانی بهداشت و ساز و کار کووکس 
دریافت کرده است و مزیت های دریافت این واکسن برای استفاده این اســت که به کنترل اپیدمی، کاهش موارد بستری و مبتلایان 

حاد کمک خواهد کرد.
محتوای این گزاره برگ می تواند مورد استفاده مدیران، سیاستگذاران سلامت، ارائه دهندگان خدمات سلامت، تیم های واکسیناسیون 

و زنجیره سرد قرار بگیرد.

توصیههایبهداشتیبرگزاریمراسمشبهایقدراعلامشد
معاونت بهداشت وزارت بهداشت، در خصوص مراسم شب های قدر در دوران شیوع کرونا، توصیه هایی را در قالب پیام های بهداشتی اعلام 

کرد.
 معاونت بهداشت وزارت بهداشت، توصیه کرده است: با توجه به شرایط نامناسب همه گیری کروناویروس، امسال در شب های قدر تا حد 
امکان مراسم احیا برگزار نشود و از طریق فضای مجازی و رادیو و تلویزیون مراسم احیا را در منزل خود برپا کنید و در صورت حضور در مراسم 

احیا، شیوه نامه های بهداشتی را به طور کامل رعایت و در مراسم هایی با تجمع زیاد افراد و در فضای بسته شرکت نکنید.
در ادامه این پیام با یادآوری اینکه در مراسمی که در فضای باز، با جمعیت محدود و به مدت کوتاه برگزار می شود، حاضر شوید، تاکید 
شده است: در زمان حضور در مراسم احیا، به هیچ وجه ماسک را برندارید و فاصله خود با دیگران را حفظ کنید و تا حد امکان از خوردن 

و آشامیدن در حین حضور در مراسم احیا بپرهیزید.
بر اساس این توصیه ها از توزیع نذری و خیرات در داخل مراسم خودداری و نذورات را به صورت بیرون بر در اختیار شرکت کنندگان مراسم 

قرار دهید؛ نگهداری مواد غذایی و نوشیدنی داغ نباید در ظروف یکبار مصرف پلاستیکی یا ظروف یکبار مصرف نازک و رنگ روشن باشد.
معاونت بهداشت با تاکید بر اینکه نذورات خود را در قالب بسته های حمایتی در اختیار نیازمندان قرار دهید، یادآور شده است: به منظور بهره 

مندی از اجر معنوی شب های قدر در فعالیت های خیرخواهانه )حمایت از نیازمندان و آزادی زندانیان( مشارکت کنید.
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رئیس سازمان غذا و 
دارو عنوان کرد:

تولیدمیلیونیواکسن
ازخرداد۱۴۰۰

رئیس سازمان غذا و دارو، ضمن 
تشریح روند واکسیناسیون علیه 
بیماری کووید ۱۹ در کشور، به 
روند آماده ســازی واکسن های 
در دســت تولید نیز اشاره کرد.

محمدرضا شانه ســاز  گفت : در 
زمینه تولید واکسن توانسته ایم 
به موفقیت های خوبی برســیم. 
البته همه آن چیزی که لازم بود 
برای تأمین واکسن کرونا انجام 
دادیم و امروز امیدواریم بتوانیم 
در خرداد ۱۴۰۰ اولین مجموعه 
میلیونی تولید واکسن را داشته 
باشیم و می توانیم تا پایان سال 
کار واکسیناسیون عمومی را به 

سرانجام برسانیم.
شانه ســاز ادامه داد: در زمینه 
اصالت محصولات سلامت محور 
نیز غفلت نکرده ایــم و از طریق 
ســامانه تی تک، توانســته ایم 
کنترل خوبی داشــته باشیم. ما 
توانســته ایم همــه محصولات 
سلامت محور وارداتی را برچسب 
گــذاری کنیــم و از هموطنان 
می خواهیم در این مسیر همراه 

ما باشند.
وی افزود: تلاش ما بر این است 
کــه تولیدکننــدگان دارو در 
حداقــل زمــان مجوزهای لازم 
را برای تولیــد محصولات خود 
بگیرند و ایــن حمایت ها تداوم 

داشته است.
رئیــس ســازمان غــذا و دارو، 
پیرامون وضعیت تأمین واکسن 
کرونا در کشــور، گفت: در بحث 
اســتفاده از واکســن کرونا در 
دنیا شــاهد آپارتایــد و تبعیض 
هستیم و اکثر کشورها نگرانند. 
ما برای واردات هــر آنچه لازم 
بود انجام دادیــم و برنامه ریزی 
کردیــم و مبالــغ لازم را واریز 
کردیــم، امــا آنچه قــرار بود از 
طریق کوواکس تا ۱۰ فروردین 
دریافت می کردیم می بایســت 
۴.۵ میلیون دوز باشــد که فقط 

۷۰۸ هزار دوز دریافت کرده ایم.
وی ادامــه داد: تاکنــون ۲.۲ 
میلیون دوز واکسن وارد کرده ایم 
که می بایست ۷ تا ۸ میلیون دوز 
وارد می شــد که محقق نشــده 
است.شانه ساز افزود: حدود ۴۹ 
شــرکت بخش خصوصی برای 
واردات واکســن کرونــا اعلام 
آمادگــی کردند که بــرای ۳۵ 
شرکت معرفی نامه صادر شد اما 
تا امروز نتوانســته اند مستندات 

واردات را اعلام کنند.

سلامت
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در روزهای اوج موج چهارم کرونا قــرار داریم، بنابر اعلام 
ماسک ایران از قله پیک کرونا عبور کرده و روند بستری در 
بیشتر استان های کشور نزولی است اما در این میان سر و کله 
یک کرونای جدید همه حساب و کتاب ها را بر هم زده است، 
چند روز پیش بود که نمکی وزیر بهداشت از شناسایی سه 

مورد قطعی ابتلا به کرونای آفریقای جنوبی خبر داد.

ر اساس گزارش 
ویروس شناسان 
میزان کشندگی 

ویروس جهش یافته 
آفریقای جنوبی بالاتر 

از انواع دیگر این 
ویروس است، بنابراین 
تعداد بیماران بد حال 
این نوع ویروس کرونا 

بیشتر خواهد بود.

باشگاه خبرنگاران
گزارش

ISFAHAN
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روزهای سیاه تر کرونایی 
در راه است

وزیر بهداشــت بیــان کرد: 
متاسفانه مرگ های ناشی از 
بستری های زیادی که در این 
روزها داشتیم، رو به افزایش 
خواهد بود و چند روز آینده 
روزهای سخت تری را از نظر دریافت تعداد 
مرگ های ناشــی از بستری های انبوه این 

روزها خواهیم داشت.
نمکی اظهار کرد: خبر ناخوشی که باید به 
مردم بگویم این است که ما لحظه به لحظه 
ورود ویروس های موتاسیون  یافته دیگر را 
به کشور رصد می کردیم. قبلا اعلام کرده 
بودم که ویروس ها پاسپورت نمی خواهند. 
همانطور که ویروس ووهان توانست خودش 
را به قطب برساند. صدای پای ویروس های 
آفریقای جنوبی و برزیلی را هم در پشت در 
مرزهایمان می شنیدیم و همچنین ویروس 
هندی را که از مرزهای شــرقی و جنوب 
شرقی همواره ورودش ما را تهدید می کند.

وی تاکید کرد: با توجه بــه اینکه علم به 
حضور و شــیوع ویروس آفریقای جنوبی 
و برزیلی در کشــورهای همسایه داشتم، 
مکاتباتی برای منع ورود و خروج موارد از 
برخی کشورهای همسایه کرده بودم که 
به هر دلیل، مسائل دنبال نشد و متاسفانه 
دیشب گزارش پیدا کردیم که در یکی از 
استان های جنوبی برای اولین بار سه مورد 
ویروس آفریقای جنوبی را در یک مجموعه 

پیدا کردیم.
صدای پای کرونــای هندی نزدیک 

است
وزیر بهداشت ادامه داد: در زمینه ویروس 
هندی هم صدای پایش را نزدیک تر کنار 
خودمان می شــنویم. تمام تبعه هندی و 
پاکستانی که وارد شدند را بررسی می کنیم. 
دیروز در یکی از شهرستان هایمان مواردی 
را از هندی هایی که مبتلا به کرونا بودند را 
داریم ارزیابی می کنیم و امیدواریم از نوع 
موتاسیون یافته هندی نباشند. این زنگ 
خطر به ما می گوید که باز هم باید فاصله ها 
را بیشتر کنیم، پروتکل ها را بیشتر مراعات 
کنیم و نگذاریم که همکارانمان در مجموعه 
های درمانی به دام جمع کردن موج جدید 
با ویروس های جهش یافته جدید شوند. 
واقعا نظام سلامت در اوج گرفتاری است 
و همکاران من در سنگین ترین بار ممکن 
تاریخی که دارند می کشــند کار را پیش 

می برند.
وزیر بهداشت گفت: امیدوارم بتوانیم در این 
مرحله چوب سنگین بر گرده نظام سلامت 
با عدم رعایت فاصله گذاری، با عدم رعایت 

پروتکل ها وارد نکنیم تا خدایی نکرده بعد 
از ویروس انگلیسی به دام شیوع گسترده 
ویروس آفریقای جنوبی نیفتیم که از همه 
این ها سرسخت تر بود و بسیاری از واکسن 
ها رویش جواب نداده و اگر هم جواب بده 

جواب مختصری است.
کرونای هندی

نتیجه تســت کرونا اتباع هندی و 
آفریقای جنوبی امروز مشــخص 

می شود
رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
در گفت وگو باشــگاه خبرنــگاران جوان 
بیان کرد: بعد از یکســال که عمر ویروس 
می گذرد، ویروس جهــش پیدا می کند و 
حتی امکان جهش ویروس در ایران وجود 
دارد و ما یک نظام مراقبت و رصد داریم که 

می توانیم جهش ها را شناسایی کنیم.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره 
به شناسایی چند اتباع هندی کرونا مثبت 
در بوشهر گفت: از تاریخ ۲۱ فروردین ماه 
تعــدادی از اتباع هندی وارد ایران شــده 
بودند و آخرین گروه هم شــامل ۲۰ نفر از 
اتباع هندی ۲ اردیبهشت ماه وارد استان 
بوشهر شــدند و همکاران ما از این اتباع 
هندی تســت کرونا گرفتند و ۴ نفر از این 
اتباع هندی کرونا مثبت بودند که ما برای 
شناسایی نوع ویروس نمونه ها را به انستیتو 
پاستور تهران ارسال کردیم و امروز و فردا 
نتیجه توالی یابی ژنتیکی این گروه از اتباع 

هندی اعلام می شود.
رئیسی بیان کرد: سه نفر هم کرونا مثبت 
بودند و تست اولیه آنها مشکوک به کرونای 
آفریقای جنوبی بود و نتایــج توالی یابی 

ژنتیکی آنها روز شنبه مشخص می شود.
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله بــا کرونا 
تاکید کرد: باید توجه داشت نوع ویروس 
جهش یافته مهم نیســت چرا که ویروس 
تنفســی پشــت مرزها نمی ماند و وارد 
کشــورها می شــود و حجم ویروس وارد 
شده و شناسایی آن اهمیت دارد و چنانچه 
مبتلایان در یک شهر و روستا هستند باید 
سریع به سراغ آن منطقه رفت و به سرعت 

قرنطینه کرد.
ویروس کرونای آفریقای جنوبی را 

بیشتر بشناسید
ویروس کرونای آفریقایی اولین بار ماه اکتبر 
در آفریقای جنوبی شناسایی و پس از آن 
به چند کشور دیگر مثل انگلیس و فرانسه 
منتقل شد. تحقیقات نشان داده که قابلیت 
انتشار بســیار بالا و عفونت زایی بیشتر از 

جمله ویژگی های این گونه جدید است.
کرونا جهش یافته آفریقایی در بدن حدود 
نیمی از افــراد مبتلا آنتی بــادی تولید 
نمی کند. به همین دلیل احتمال ابتلای 
چندباره به این ویروس وجود دارد. محققان 
آفریقای جنوبی متوجه شــدند که نیمی 
از نمونه های خون بیمارانــی را که مورد 
آزمایش قــرار داده بودند، آنتی بادی لازم 
را برای محافظت از خــود در برابر جهش 
جدید ویروس کرونا به نام ۵۰۱Y.V۲ که ماه 
گذشته در این کشور شناسایی شد، ندارند.

 این موضوع نه تنها مــی تواند در توانایی 
انسانی در ایجاد ایمنی طبیعی تداخل ایجاد 
کند، بلکه می تواند اثر واکسن های فایزر و 
مدرنا را نیز مختل کند. در جهش آفریقای 
جنوبی ویروس کرونــا، تغییراتی در این 
پروتئین اسپایک ایجاد شده است که می 

تواند بر کارایی این واکسن ها تأثیر گذارد.
به گفته متخصصــان وزارت بهداشــت 
آفریقای جنوبی، این گونه جهش یافته ۵۰ 
درصد مسری تر از گونه های قبلی است و 
اکنون به گونه غالب ویروس در این منطقه 

تبدیل شده است.
ســازمان جهانی بهداشت می گوید سویه 
کرونا که منشــا آن آفریقای جنوبی بوده، 
تاکنون در ۸۷ کشور شناسایی شده است 
و کروناویروس های جهش یافته ای که برای 
اولین بار در برزیل و ژاپن یافت شدند نیز در 

۵۴ کشور گزارش شده اند.
کرونای آفریقای جنوبی

چه واکسن هایی روی کرونا آفریقایی 
تاثیر دارد؟

گفته می شــود بســیاری از واکسن های 
تولیدشده کنونی در برابر این نوع ویروس 

اثربخش نیستند.
آسترازنکا: به طور رســمی اعلام شد که 
واکسن آسترازنکا روی این نوع جهش یافته 

کرونا بی اثر است.
فایزر: مسئولان شرکت فایزر مدعی شده 
اند که این واکسن در برابر کرونا آفریقایی 
مقاوم است، اما جدیدترین بررسی ها نشان 
می دهد فایزر تاثیر چندانی برای مقابله با 

ویروس جهش یافته آفریقایی ندارد.
مدرنا: شرکت داروسازی مدرنا اعلام کرده 
که واکسن تولیدی این شــرکت در برابر 
انواعــی از ویروس کرونا کــه در بریتانیا و 
آفریقای جنوبی شیوع یافته است کارایی 

دارد.
اســپوتنیک وی: محققان روســی اعلام 
کرده اند که این واکســن در برابر جهش 

ویروس در آفریقای جنوبی کارایی دارد.
سینوواک چین: مدیران سینوواک اعلام 
کرده اند واکســن تولیدی این شرکت در 
مقابل گونــه های جهــش یافته ویروس 
کرونا در کشور بریتانیا و آفریقای جنوبی 

مقاوم است.
افزایش مرگ های کرونایی با ابتلا به 

کرونای آفریقای جنوبی
مینو محرز عضو کمیته علمی ستاد ملی 
مقابله با کرونا با اشاره به آخرین وضعیت 
بیماری کرونا در کشــور، اظهــار کرد:در 
حال حاضر ویروس جهش یافته کرونای 
انگلیسی در کشور غالب بوده و اکثر بیماران 
بستری و مراجعه کننده به مراکز درمانی به 

این نوع ویروس مبتلا هستند.
عضو کمیته علمی کشوری کرونا بیان کرد: 
بر اساس گزارش ویروس شناسان میزان 
کشــندگی ویروس جهش یافته آفریقای 
جنوبی بالاتر از انواع دیگر این ویروس است، 
بنابراین تعداد بیماران بــد حال این نوع 

ویروس کرونا بیشتر خواهد بود.
محرز گفت: در حال حاضــر بیش از ۷۰ 
درصد بیماران ما مبتلا به نوع جهش یافته 
کرونای انگلیسی هستند. اثر بخشی واکسن 
های موجود در دنیا بر روی ویروس کرونای 

آفریقای جنوبی مشخص نشده است.

همه آنچه درباره کرونای آفریقای جنوبی باید بدانید

خطربیاثریواکسنهارویمهمانناخواندهجدیددرایران رییس انستیتو پاستور ایران؛

واکسنکروناپاستورتا۸۰درصد
ایمنیایجادمیکند

رییس انستیتو پاستور ایران گفت: واکسن کرونای انستیتو پاستور یک 
واکسن ایمن است و می تواند در بدن تا ۸۰ درصد ایمنی ایجاد کند.

 علیرضا بیگلری در مراسم آغاز فاز ســوم کارآزمایی بالینی واکسن 
کرونای انستیتو پاســتور ایران در همدان، اظهار کرد: پاندمی کرونا 
پیچیده ترین معضل بهداشــتی قرن اســت و پس از شیوع آن، همه 
دانش بشری را به چالش کشیده شد و هیچ کشوری دانش بیشتری 

نسبت به بقیه نداشت.
وی با بیان اینکه کشور ما در اوج تحریم های ناجوانمردانه بود، تصریح 
کرد: انستیتو پاستور ایران که ۱۰۰ سال قدمت دارد و ثابت کرده دژ 
مرزبانی ارزیابی سلامت کشور اســت، در همان روزهای نخست راه 

اندازی شبکه تشخیص این بیماری را بر عهده گرفت.
بیگلری ادامــه داد: در ابتــدای کار مــا هیچ چیزی در دســترس 
نداشــتیم و اغلب محموله های ما توقیف می شــد بنابراین برخلاف 
دستورالعمل های جهانی همان تست های محدود را به بیمارستان ها 
اختصاص دادیم و به جای انجام سه تست از یک تست استفاده کردیم 
که در ابتدای برای این کارها به ما خُرده می گرفتند اما سه هفته بعد 
نماینده سازمان بهداشــت جهانی در ایران به بنده گفت که کارهای 

انجام شده ما در ایران، جزء پروتکل های جهانی شده است.
رییس انســتیتو پاستور ایران با اشــاره به اینکه در راه تشخیص این 
بیماری ما هیچ کمکی از بیرون دریافت نکردیم و با دانش فنی بومی، 
امروز همه جهش ها را تشــخیص می دهیم، خاطرنشــان کرد: پس 
از تشــخیص بیماری مسئله واکســن آن دارای اهمیت است. خرید 
واکسن نشان داد که هیچ عدالتی در این میان نیست چراکه ۷۸ درصد 
واکسن دنیا در شش کشور مصرف شد و بیش از ۱۰۰ کشور یک دُز 
هم تزریق نکردند.وی ادامه داد: استراتژی بعدی وزارت بهداشت پس 
از خرید واکسن، ساخت واکسن داخلی بود و این وظیفه را به عهده ما 
گذاشتند تا یک پروژه مشترک در این زمینه داشته باشیم و چون کوبا 
تنها کشوری بود که در ۴۰ سال گذشته به ما تجهیزات واکسن داده، با 
انستیتو پاستور دو دهه همکاری کرده و از نظر فنی در حال مطالعه بر 

روی یک واکسن ایمن است، ما پروژه را با آنها آغاز کردیم.
بیگلری با بیان اینکه واکســن کوبایی ها ایمن اســت چراکه از یک 
پروتئین نوترکیب است و عارضه ندارد، اظها کرد: در مسئله کارآیی 
باید مطالعات تمام شود تا بتوانیم اظهارنظر کنیم اما می دانیم با تزریق 
دو دُز از این واکسن، بیش از ۸۰ درصد کارآیی در بدن ایجاد می کند 

و پس از تزریق دُز یادآوری تأثیرش به ۱۰۰ درصد نزدیک می شود.
رییس انستیتو پاســتور ایران در پایان خاطرنشان کرد: واکسن های 
دیگری هم در انســتیتو پاســتور برای کرونا داریم که کاملًا بومی و 
از تکنولوژی های فوق برتر هســتند که در حال انجام مطالعات آنها 

هستیم.
ویژگی بارز پیک چهارم کرونا

چنددرصدبیمارانبستریفوتمیکنند
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی ایران، ویژگی بارز پیک چهارم 
کرونا را انتقال ســریع این ویروس در کشور با قدرت کشندگی کمتر 
اعلام کرد. بابک عشرتی، با اشاره به آغاز موج چهارم کرونا در کشور از 
نیمه فروردین ۱۴۰۰، گفت: افزایش شیب صعودی ویروس در جامعه 
نشــان از انتقال سریع آن اســت.وی با بیان اینکه پایتخت همچنان 
در وضعیت قرمــز کرونایی قرار دارد، افزود: هر چــه تعداد مبتلایان 
سرپایی بیشتر باشد به همان میزان تعداد بستری شدگان و فوتی ها 
هم افزایش می یابد.عشــرتی به قدرت کشندگی ویروس کرونا اشاره 
کرد و گفت: حدود ۵ درصد از بیماران بستری در مراکز درمانی فوت 
می کنند.وی، علت نوســان شــمار مبتلایان را گزارش های متفاوت 
اعلام کرد و افزود: قدرت کشــندگی این ویروس نسبت به پیک های 
سوم و دوم کمتر شده اســت که دلایل مختلفی دارد.این متخصص 
اپیدمیولوژی، با بیان اینکه ســرایت بیماری هــای همه گیر به مرور 
زمان کاهش می یابد، گفت: رعایت پروتکل ها و تزریق واکســن یا هر 
 درمان قطعی می تواند سیر قطع شیوع بیماری های همه گیر را کاهش

 دهد.

گزارش

 

واکسیناسیون افراد بالای ۸0 سال این هفته تمام می شود
ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا 
گفت: واکسیناسیون افراد بالای ۸0 سال 
این هفتــه تمام می شــود و هفته آینده 
واکسیناسیون افراد ۷۵ تا ۸0 سال و بعد 

از آن افراد ۷0 تا ۷۵ سال انجام می شود.
 علیرضا رئیسی روز شــنبه پس از جلسه ستاد 
ملی مقابله با کرونا افزود: فاز یک واکسیناسیون 
کرونا در کشور برای نیروهای بهداشتی و درمانی 
تمام شــد و فاز دوم برای افراد بالای ۸۰ ســاله 
شروع شده اســت. امیدواریم تا پایان این هفته 
واکسیناسیون افراد بالای ۸۰ سال را تمام کنیم 
از هفته آینده نیز ۷۵ تا ۸۰ســاله ها و بعد از آن  
۶۵ تا ۷۰ ساله را شروع خواهیم کرد. سامانه ثبت 
نام واکسن کرونا نیز آماده است به زودی به مردم 

معرفی می شود.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: برای 

واکسیناسیون سالمندان فعلا نیازی به ثبت نام 
و مراجعه حضوری نیســت. نیازی به مراجعه به 
سایت هم نیســت و از طریق تلفن و پیامک به 
مردم اعلام می شود و اگر تا هفته آینده پیامک 
ارسال نشد، سامانه وزارت بهداشت برای ثبت نام 

سالمندان برای واکسن معرفی می شود.
وی افزود: متوسط رعایت پروتکل های بهداشتی 
در کشــور ۶۱ درصد و بیشــترین اصنافی که 
پروتکل ها را رعایت نمی کنند، سوپرمارکت ها، 

خواربار فروشی ها و نانوایی ها هستند.
رئیسی گفت: در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
بر وضعیت بیماری کووید۱۹ در کشورها مروری 
انجام شــد و اعلام کردیم که نوع غالب ویروس 
کرونا در ایــران ویروس جهــش یافته انگلیس 
است که در کشــور تاخت و تاز می کند. حدود 
۸۰ درصد ویروس کرونا در ایران از نوع ویروس 

جهش یافته انگلیسی است. ویروسی که سیستم 
بهداشــت و درمان انگلیس را بــه زانو درآورد و 
بسیاری از کشورهای اروپایی را درگیر کرد.وی 
افزود: در دنیا انواع ویــروس جهش یافته کرونا 
مانند ویروس انگلیسی، آفریقای جنوبی و هندی 
تاخت و تاز می کند. متاســفانه هندوســتان با 
وضعیت نامناسبی مواجه است. سیستم بهداشت 
و درمان این کشــور تقریبا ناتوان شــده است  
امیدواریم این کشور هم ســر و سامان بگیرد و 
بتواند بیماری را کنترل کند. سخنگوی ستاد ملی 
با کرونا ادامه داد: ویروس انگلیســی در ایران با 
سرعت بالای گسترش یافته است اما با همکاری 
مردم و به خصوص بازاریان آثار و شواهد خوبی 
داریم. در ۲۵ اســتان کشــور وضعیت به ثبات 
رســیده اســت گرچه هنوز میزان بیماری کم 
نیست اما روند افزایش یابنده متوقف شده است.

آگهـی  مزایـده )نوبت اول( 

حسن شفیعی - شهردار تیران 113
03

34
ه: 

اس
شن

شهرداری تیران در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 400/100/128 مورخ 1400/02/11 شورای 
 اسلامی شهر تیران نسبت به اجاره  قطعه زمینی به مساحت 1000 متر مربع واقع در بلوار 
امام رضا، جنب پارک آزادگان، جهت آموزش و آزمون راکبین موتورسیکلت از طریق مزایده 

عمومی با شرایط مندرج در آگهی اقدام نماید. 
متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و اخذ و تحویل فرم شرکت در مزایده از تاریخ چاپ 
این آگهی به شهرداری تیران مراجعه نمایند. لازم به ذکر است مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه محرمانه 

حراست شهرداری تیران پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1400/02/28 می باشد.

به استناد ماده 131 قانون کار و آیین نامه مصوب 1389/08/03 هیئت وزیران انجمن صنفی کارگری با عنوان فوق در شرف 
تاسیس می باشد. 

لذا از کلیه کارگران شاغل در صنف مربوط دعوت می گردد در صورت تمایل به عضویت، از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 
10 روز با درخواست کتبی به نشانی: خیابان جی، روبروی خیابان همدانیان، کوچه شهید ذاکری، پلاک 124 مراجعه نمایند. 

شماره تماس: 35301730 

آگهی تاسیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی تخصصی برق کاران شهرستان اصفهان

3- محمد کشاورز  2- روح الله کشاورزیان   هیئـت موسس: 1- اصغر ماستی  

بر اساس گزارش 
ویروس شناسان 
میزان کشندگی 

ویروس جهش یافته 
آفریقای جنوبی بالاتر 

از انواع دیگر این 
ویروس است، بنابراین 
تعداد بیماران بد حال 
این نوع ویروس کرونا 

بیشتر خواهد بود
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Hormozgan Ports and 
Maritime head said on 
Saturday that Shahid Rajaei 
port in the Persian Gulf 
province saw 59 percent 
growth in exports and 160 
percent in transit last month.
Alireza Mohammadi 
Karajiran said that in the 
first month of the Iranian 
calendar (March 21-April 20) 
158 container ships docked 
and 126,850 TEU containers 
were loaded and unloaded in 
the port, showing 12 percent 

increase compared to the 
same period last year.
He also said that TEU 
containers transit 
experienced 160 percent 
increase in this period 
compared to the last 
year with 20,231 TEUs 
transmitted.
Shahid Rajaei port is located 
in Hormozgan Prvince, south 
Iran and enjoys 30 gantry 
cranes and 15 exclusive 
wharves. It is considered the 
largest container port in Iran.

Imports of 
vaccine is not 
forbidden 
like weapon; 
Official
Chairman of Iran-
China Chamber 
of Commerce and 
Industries says 
China has given 
Iran some 850,000 
doses of COVID-19 
vaccines for free, 
reiterating that 
Iran’s Ambassador 
to Beijing is trying 
hard to provide more 
vaccines.
Speaking to ILNA, 
Majid-Reza Hariri 
said that China has 
given Iran 850,000 
doses of COVID-19 
vaccines for free as 
humanitarian aids.
Reacting to why 
the names of the 
companies in 
charge of importing 
vaccine is nor 
revealed, he said that 
imports of vaccine 
is not forbidden 
like weapon that 
the names of the 
importing companies 
are kept secret and 
the companies are 
just doing their 
social responsibility 
and for this reason 
perhaps they do not 
like their names to be 
announced.
He noted that the 
chamber is not 
opposed to imports 
of vaccines by the 
private sector and 
there is no doubt 
about it but regarding 
vaccination, there 
should be some 
priorities in order to 
reduce the death toll 
in the country.
Majid-Hariri went 
on to say that Iran’s 
Ambassador to 
China is working 
hard to provide 
more vaccines for 
the country and so 
far he has achieved 
in dispatch of 
850,000 doses of the 
COVID-19 vaccines 
to Iran which all have 
been for free.
He reiterated that 
the price of Russian 
COVID-19 vaccines is 
more expensive than 
the Chinese one and 
the prices which are 
quoted in the country 
are not right.
He reiterated that 
public health cannot 
be a tool for business 
and all should work 
for transparency 
especially by the 
private sector.
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Mikhail Ulyanov 
made the 
remarks in an 
interview with 
the French 
newspaper Le 
Monde, adding 

that the United States had 
created many problems 
in implementing the Joint 
Comprehensive Plan of 
Action by withdrawing 
from it and imposing 
maximum pressure on 
Iran.
He noted that he met 
with Robert Malley, the 
US special envoy for Iran, 
within the framework 
of a bilateral meeting in 
Vienna yesterday (On 
Thursday), reiterating 
that there is no reason for 
the United States to block 
Iranian assets in South 
Korea and Japan.
Referring to the fact 
that Iran's properties 
do not belong to the 

United States, the senior 
Russian diplomat added 
that blocking them by 
Washington was illegal 
and the present time 
would be the best time for 
the Biden administration 
to release them in good 
faith.
During Donald Trump's 
tenure, Washington 
unilaterally imposed 
economic terrorism to put 
maximum pressure on 
the Iranian people. Two 
years after the European 
parties' procrastination 
in fulfilling their 
obligations under the 
JCPOA, Iran began to take 
steps in scaling back its 

commitment under the 
agreement.
Tehran announced that 
if the obligations of the 
other parties to the 
agreement were fulfilled, 
it would benefit from 
its interests under the 
nuclear deal. It will return 
to the full implementation 
of its obligations.
The new US president 
has criticized the White 
House's previous policy 
toward Iran but said 
his return to the JCPOA 
was conditional on 
Iran's action. Without 
mentioning which 
government had 
promised and left the 

deal, Biden allegedly 
promised that in 
Iran's return to full 
implementation of JCPOA, 
Washington would also 
return to this agreement.
M e a n w h i l e , 
representatives of the 
JCPOA member states 
have been meeting 
in Vienna for the past 
three weeks to discuss 
activating the agreement 
and the possible return 
of the United States to it. 
They have so far convened 
several meetings of 
the Joint Commission 
in Vienna and made 
progress reviving the 
nuclear deal.

FDA head: Iran’s 
medicine import 
reduced by 29%
Head of Iran’s Food and Drug 
Administration said that Iran’s import 
in medicine and medical equipment had 
reduced sharply due to the importance of 
local production in the last two years.
Attending a press conference on Saturday 
morning in Tehran, Mohammadreza 
Shanehsaz highlighted the pressure 
imposed on Iran due to sanctions, adding 
that Food and Drug Administration (FDA) 
made its efforts to create opportunities and 
decrease imports significantly.
Referring to the remarks of the Leader of 
the Islamic Revolution Ayatollah Sayyed 
Ali Khamenei about focusing on local 
production, Shanehsaz noted that domestic 
companies had taken effective steps, and the 
indigenous production increased up to 92% 
in various areas.
Regarding the coronavirus pandemic, FDA’s 
head added: "We knew that our enemies 
would cause trouble for us, so we focused 
on domestic production and produced all 
the necessary medicine in less than three 
months."
Mohammadreza Shanehsaz referred to 
Iran’s mass production of coronavirus 
vaccine in June, expressing hope that all 
Iranians would be vaccinated by the end of 
the 1400 Iranian year (March 20, 2022).
FDA’s head pointed to the unfair distribution 
of coronavirus vaccine across the world, 
stressing that Iran did its best to pay for 
COVAX but did not receive the expected 
supply.
Although the coronavirus vaccine is in the 
government’s hands, Iran welcomes any 
private company which can import it.
Until now, 49 companies have expressed 
readiness to import the vaccine, and 35 
introduction documents were issued for 
that, but yet none of them could take major 
steps, Shanehsaz concluded.

Iran bans entry from 
eastern borders
Iran’s Customs spokesman, Rouhollah Latifi, 
said on Friday that entering the country 
from the eastern borders for the citizens of 
Afghanistan, Pakistan and other countries 
was prohibited due to the coronavirus 
conditions.
Latifi said that the ban was put in place 
on Wednesday for Pakistani citizens and 
Afghan nationals and citizens of other 
countries were banned from entering the 
country on Thursday.
Citizens of Pakistan and Afghanistan 
normally entered Iran from border 
crossings of Mirjaveh, Rimdan, Milak, 
Mahiroud and Dogharoun on the eastern 
borders.
He said that because of a delay in informing 
border guard entities of new coronavirus-
related restrictions, 192 people crossed 
Mirjaveh and Rimdan border on Tuesday.
Iran has taken precautionary measures 
to prevent the new Indian variant of the 
coronavirus from entering the country.
The country is already struggling with the 
fourth wave of COVID-19 pandemic with the 
daily number of deaths touching 496 cases 
on Monday.

Russia obliges US to release Iran's frozen 
assets

news

The First Bilingual Economic Newspaper In Isfahan Province
www.esfahan-news.com

License Owner& Managing 
 director: Reza Mahzunieh

Editor-in-Chief: Marzie Rabiei
 Assistant Editor-in-Chief of 

English Section: Bahare Yousefi
Isfahan Office: Hoora Building, 

Shahid Mofateh Street, Ahmad Abad 
Square, Isfahan, Iran

Tel: 031- 32274500
Public Relations: 031-32274515

Organization of advertisement: 
031-32274517, 32274518, 32274512, 
32274505.  
Fax:031-32274507,32274511

Lithography and  printing:Shakhe 
Sabz

Isfahan subscribers Office: 
031-32274508

website: esfahan-news.com
SMS:30007232

economy
News

ISFAHAN
N E W S

SudokuNO 752              Solution: NO 751

ISFAHAN
NEWS

JCPOA paves way 
for int'l economic 
activities
The JCPOA affected the country's 
economy, changed the global attitude 
towards Iran's nuclear activities and 
prepared the grounds for international 
economic activities, the former official 
said.
In an exclusive interview with IRNA 
, former deputy of Isfahan governor 
for political, security and social 
affairs Seyyed Reza Aghdaei said the 
Joint Comprehensive Plan of Action 
(JCPOA) with European and American 
countries was one of the government's 
key measures to overcome difficult 
situation and confidence building for 

the government. 
Verification of the international 
organizations to explain the peaceful 
exploitation of Iran’s nuclear program 
was the outcome of JCPOA.
Referring to the potential of Western 
and European international relations, 
he said, Establishing proper relations 
with Western countries will help 
strengthen Iran's infrastructure.
Countries like Japan, South Korea, 
Malaysia and Indonesia which 
reinforced their international 
relations, have never been colonized 
or harmed, Aghdaei noted.
He described JCPOA as effective in 
improving relations between Iran and 
the Arab states in the region, saying 
this opportunity should be provided 

for communication with the regional 
countries.
Trump's inefficient and inexperienced 
management in the United States 
and the totalitarian forces inside the 
country which were the businessmen 
of the sanctions prevented the full 
implementation of this international 
event.
Elsewhere in his remarks, Aghdaei 
termed the international interactions 
as an opportunity for the country.
Enemies and governments that 
consider the relationship between 
Iran and the world as a threat to their 
interests, instill military and nuclear 
activities as a threat to the world by 
creating pessimism among other 
countries.

During Donald 
Trump's tenure, 
Washington 
unilaterally 
imposed 
economic 
terrorism to 
put maximum 
pressure on the 
Iranian people

Exports from Shahid Rajaei port grow by 
59 percent

The head of the Russian Delegation in the 
JCPOA talks, while expressing hope over the 
progress of talks in Vienna, reiterated that 
the present time would be the best time US to 
take the first step regarding JCPOA and release 
Iran's frozen assets.



By: Mohsen 
Pakaein
"After years of 
warning that 
such domination 
of Palestinian 
life could lead to 

apartheid, it is now clear that 
Israel has crossed all human 
borders and entered the 
valley of apartheid and racial 
discrimination," the report 
said. 
In an interview with 
the British Guardian 
newspaper, the director of 
West Asia at Human Rights 
Watch admitted that the 
organization had never 
accused Israeli authorities 
of crimes against humanity 
in the past 30 years, but that 
there was "indisputable 
evidence" of apartheid 
against seven million 
Palestinians. 
The report of Human Rights 
Watch, which officially 
describes Israel as an 
apartheid regime, confirms 
the Islamic Republic of Iran's 
persistent view that the 
Zionist regime is racist.
The term "apartheid" means 
racial superiority and the 
superiority of one race over 
another, and apartheid 
regimes often defend their 
racist interests through 
war, terror, and violence. By 
distorting the foundations 
of the religion of Prophet 
Moses, the racists of Zionism 
consider the Jews as the 
chosen nation of God and the 
supreme race, and encourage 
them to confront the Muslim 
Palestinians. According to 
this belief, the Zionist regime 
considers the coexistence of 
Jews and non-Jews in one land 
as distasteful and impossible.

The Israeli regime considers 
the forced expulsion of 
the Palestinian people 
from their homeland as a 
strategy and seeks to expel 
the Muslims from their 
ancestral homeland by 
putting pressure on Muslims 
and expanding Zionist 
settlements. Israeli leaders 
see the growing Palestinian 
population as a threat to their 
very existence and seek to 
restrict Palestinians from 
reproducing and increase 
their population in various 
initiatives, including the Great 
Deal of the Century.
The conviction of Western 
institutions, such as 
Human Rights Watch, of 
the institutionalization of 
apartheid in the occupied 
territories is a clear indication 
of the common destiny of 
the Zionist regime with the 
apartheid regime in South 
Africa. South Africa survived 
the apartheid regime under 
the United States, Britain, 
Canada, Australia, and 
parts of Europe and never 
imagined its downfall. The 
roots of racism go back to 
two centuries before Nelson 
Mandela was born, and the 
collapse of apartheid and 
the victory of blacks were far 
from expected.
But with the continuation of 
the anti-apartheid struggle 
and the support of the 
international community 

for these struggles, the 
racists were defeated and 
today blacks and whites live 
together and witness the 
progress of their country. 
There is no doubt that the 
apartheid regime in Israel is 
following the same path as 
the racists in South Africa, 
and that the struggle of the 
Palestinian people with 
the support of the Axis of 
Resistance will make the 
collapse of Zionism possible.
Ayatollah Khamenei The 
Leader of the Islamic 
Revolution on December 
15, 2016, during a meeting 
with the Secretary General of 
the Palestinian Islamic Jihad 
Movement, predicted the 
collapse of the Zionist regime 
and noted that "despite the 
constant crisis created by 
the supporters of the Zionist 
regime to forget the issue of 
Palestine, this honorable land 
will be liberated thanks to 
the resistance and struggle 
of the Palestinian people 
and groups."  He also said in 
a hopeful sentence that "the 
Zionist regime will not exist 
outside in the next 25 years, 
provided that the Palestinians 
and Muslims fight together 
and unite against the 
Zionists."
In recent years, the brutal 
and inhumane actions 
of Netanyahu, the Prime 
Minister of the Zionist regime, 
and Also, the arrogant policies 

of the United States during 
the Trump era, such as the 
great deal of the century, 
the relocation of the US 
embassy to Jerusalem, and 
the recognition of Zionist rule 
in the Golan Heights, have 
backfired and raised hopes 
for the collapse of Israel.
The influx of large numbers 
of Jewish investors into 
Patagonia, a fertile area on 
the Chilean-Argentine border 
and the purchase of land 
there for Jewish settlements, 
is seen by Israeli leaders as 
a prospect of the regime's 
collapse.
The current situation in 
Israel and the unstable 
situation of Netanyahu after 
the failure of the elections 
and summoning him to court 
due to widespread financial 
corruption, along with the 
constant struggle of the 
oppressed Palestinian people 
and the axis of resistance, 
against the corrupt Zionist 
regime show a clear destiny 
for this regime. The collapse 
of apartheid is predictable.
The fall of the racist regime 
in South Africa was made 
possible by a popular 
referendum after a long 
struggle, and the Palestinian 
people and the people of 
the Occupied Territories 
must soon prepare for a 
referendum to determine 
the governing system of the 
 land.

US to call for Nord Stream 2 
project closure: report
 The US Secretary of State is expected to call for the 
closure of the Nord Stream 2 pipeline project.
Acting Assistant Secretary of State in the Bureau of 
European and Eurasian Affairs Philip Reeker said 
on Friday that US Antony Blinken is to do that during 
an upcoming meeting with his German counterpart 
Heiko Maas, TASS reported
Reeker told reporters at a special briefing that the 
US and German top diplomats are to hold a bilateral 
meeting on the sidelines of the G7 ministerial 
meeting in London.
"I think that we will meet separately with the 
Germans in the bilateral format. Nord Stream 2 
remains an issue. You heard that from the president, 
from the secretary, from the spokesmen. And we will 
continue to make it very clear to the Germans our 
views of that project, that it should stop," he said.
According to the US diplomat, many other issues will 
be raised during bilateral talks as well.
Washington openly opposes the Nord Stream 2 
construction and is engaged in active efforts to halt 
the project to primarily deal a blow to Moscow’s 
interests and provide support to Ukraine as a 
country that is used to transit Russia’s natural gas 
to Europe. Moreover, many experts point out that 
the US is seeking to convince Europe to purchase its 
LNG which is much more expensive than the natural 
gas that Russia delivers via pipelines. In the past few 
years, the United States adopted a series of legislative 
acts that pave the way for unilateral sanctions, 
including on companies involved in the project.
The Nord Stream 2 project envisages the 
construction of two pipeline strings with a total 
capacity of 55 bln cubic meters per year from the 
coast of Russia through the Baltic Sea to Germany. 
The pipeline’s construction was suspended at the 
end of 2019 when the Swiss pipe-laying company 
Allseas stopped work due to Washington’s sanctions. 
However, work resumed in December 2020 after a 
year-long pause. The new pipeline will double the 
capacity of the Nord Stream pipeline currently in 
operation, following largely the same route.
Iran Police Disband Gang 
Selling American Guns
The Iranian Police forces have disbanded a gang of 
criminals involved in illegal online weapons trade, a 
commander said.
The deputy commander of the Iranian Police said 
the gun-running band was trading weapons in the 
virtual space.
The Police forces detected the gun-runners and 
captured all gang members in less than two weeks, 
General Qassem Rezaee said.
All weapons that the gang had put up for sale have 
been made in the United States and smuggled 
into Iran from Turkey, the general noted, adding 
that Turkey has been asked to take the necessary 
measures to stop arms smuggling into Iran.

Recognition of Israel as an apartheid 
regime

Despite continued disregard for Israeli 
crimes, Human Rights Watch has finally 
acknowledged the regime's racism and 
institutionalized discrimination and issued 
a report calling for the International Criminal 
Court to intervene.
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Russia Never Threatened Anyone with Sanctions, 
Spokeswoman Says
Russia has never threatened anyone with its response sanctions, Foreign Ministry 
Spokeswoman Maria Zakharova said on her Facebook page, commenting on the remark of 
President of the European Parliament David Sassoli, who was earlier banned from entering 
Russia.Earlier on Friday, the Russian Foreign Ministry published a statement listing eight EU 
citizens who are banned from entering Russian territory. Besides Sassoli, the list includes 
Berlin chief prosecutor Jorg Raupach, Head of the CBRN Protection and Security Division at the 
Swedish Defense Research Agency Asa Scott, and Vice President of the European Commission 
for Values and Transparency Vera Jourova, TASS reported.The measure was taken in response 
to the European Council’s sanctions against six Russian nationals of March 2 and 22, 2021.In 
response to Moscow’s decision, Sassoli stated on Twitter: "No sanctions or intimidation will 
stop the (European Parliament) or me from defending human rights, freedom, and democracy. 

Americans' signatures not to guarantee sanctions 
removal
 Signatures of US officials are no longer enough to guarantee to lift of the sanctions, an Iranian 
lawmaker said, adding, "We need to verify to make sure that the sanctions are completely lifted 
by the United States."Joe Biden, like Donald Trump, has realized that sanctions on Iran had 
reached a dead end, a member of Parliament’s National Security and Foreign Policy Commission 
said, while speaking in an interview with Mehr News Agency.Washington resorted to all tools 
to impose pressure on Iran, Vahid Jalal Zadeh said, adding, “However, when the Americans 
witnessed the resistance of the Iranian nation against sanctions, they gradually decided to 
retreat from this tactic and return to JCPOA.”He went on to say, “We welcome the return of the 
United States to JCPOA as well as the complete lifting of sanctions, however we are in no hurry; 
first of all, everything must be verified.”Elsewhere in his remarks, he stressed that the signatures 
of US officials are no longer enough to guarantee the lifting of the sanctions.

"  He also said in a 
hopeful sentence 
that "the Zionist 
regime will not 
exist outside in 
the next 25 years, 
provided that the 
Palestinians and 
Muslims fight 
together and 
unite against the 
Zionists."
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Next Major 
War Will Be 
'Very Different,' 
US Defense 
Secretary Says
 The United States needs 
to prepare for a potential 
future conflict bearing 
little resemblance to "the 
old wars" that have long 
consumed the Pentagon, 
Defense Secretary Lloyd 
Austin said Friday in his 
first significant policy 
speech.
Austin called for 
harnessing technological 
advances and better 
integrating military 
operations globally 
to "understand faster, 
decide faster and act 
faster."
"The way we fight the 
next major war is going 
to look very different 
from the way we fought 
the last ones," Austin 
said during a trip to the 
Hawaii-based US Pacific 
Command, Reuters 
reported.
Austin did not explicitly 
mention rivals like 
China or Russia. But 
his remarks came 
as the United States 
starts an unconditional 
withdrawal from 
Afghanistan on orders 
from President Joe 
Biden aimed at ending 
America's longest war 
and resetting Pentagon 
priorities.
Austin acknowledged 
that he has spent "most 
of the past two decades 
executing the last of the 
old wars."
Austin's remarks did 
not appear to prescribe 
specific actions or 
predict any specific 
conflict. He instead 
appeared to outline 
broad, somewhat 
vague goals to drive the 
Pentagon under the 
Biden administration.
"We can't predict the 
future," Austin said. 
"So what we need is the 
right mix of technology, 
operational concepts 
and capabilities - all 
woven together in a 
networked way that is 
so credible, so flexible 
and so formidable that 
it will give any adversary 
pause."
Preventing a conflict 
would mean creating 
"advantages for us and 
dilemmas for them," he 
said.US responses could 
be indirect, he said, 
outlining a scenario in 
which cyber warfare 
could be used "to 
respond to a maritime 
security incident 
hundreds of miles away."

politics

news

ISFAHAN
N E W S

 Iran will not forget its partners of difficult sanction era, Deputy 
Foreign Minister for Economic Affairs Rasoul Mohajer.
In an interview with IRNA, Mohajer said as the US withdrew 
from JCPOA, Foreign Minister Mohammad Javad Zarif changed 
the structure of the Foreign Ministry and formed the economic 
diplomacy department.The Ministry of Foreign Affairs has recently 
tried to reinforce its economic aspect, he added. While all Iranian 
banks are sanctioned, the ministry monitors the international 
situation and tries to pave the way for establishing interactions 
with other countries, Mohajer said. He stressed the importance of 
developing economic relations with neighbors, noting that the UAE 
is Iran's third economic partner that - despite political differences 
between the two countries - is offering Iran more stable conditions 
in bilateral relations than with Saudi Arabia.The US Administration 
and all American institutions are seeking to close all Iran’s economic 
openings, the official added, stressing that the full-scale economic 
war is not an exaggeration. 

In recent years, all Iranian banks and shipping companies have 
been sanctioned, and the Americans have tried to prevent Iranian 
ships from sailing, he went on to note.Referring to the growth of 
Iran's non-oil exports growth, the senior diplomat said that due 
to the outbreak of the coronavirus, numerous world countries are 
facing economic recession. Perhaps there are only a few countries 
whose economic growth was not negative since the pandemic, he 
said, adding that Iran's economy was not immune to the depression, 
while, in addition to the effects of the Corona pandemic and the 
subsequent wide closures, Iran's economy was grappling with 
harsh US sanctions that caused the country to stagnate.Iran tried to 
develop ties with neighbors and important countries such as China, 
India and Russia during the time, he said.The foreign ministry official 
went on to say that China with 26% of import and export share is 
Iran's first economic partner.The UAE and Afghanistan are the next 
importers of Iranian non-oil good, Mohajer noted.The Iran-China 
25-year cooperation document is a symbol of balance in foreign 

relations, 
he further reiterated.He 

described Iran as the most independent country in the world, 
saying even the United States is not independent and its policies 
depend on the Zionist regime.
Iran's relations with European countries are smaller than with its 
neighbors "because Europe owes itself to US policies and has not 
even been able to develop its economic relations with Iran through 
the INSTEX mechanism."

News

Diplomat: We will not forget partners during sanctions

news



Iran, Afghanistan sign 2nd joint border MoU
 At the end of the joint cooperation meeting between Sistan and Baluchestan of the 
Islamic Republic of Iran and Nimruz province of the Islamic Republic of Afghanistan, 
the second memorandum of understanding was signed.
The agreement was signed by the Deputy Governor General for economic affairs of 
southeastern Iranian province of Sistan and Baluchestan, Mandana Zangeneh, and 
the Deputy Governor of the southwestern Afghan province of Nimruz, Abdolnabi 
Barahooei in Zaranj, according to the Saturday report of public relations office of 
Sistan and Baluchestan governor general office.“Improving the livelihoods of border 
residents of both sides is one of the most important effects of the joint border of Sistan 
and Baluchestan of Iran and Nimruz province of Afghanistan,” Zanganeh stressed.

IRGC intelligence forces in 
East Azarbaijan province 
dismantled a rancorous 
group dubbed 'Haboot-e 
Iran'. 
The East Azarbaijan 
i n t e l l i g e n c e 
department of the 
Islamic Revolutionary 
Guard Corps (IRGC) in 
a Saturday statement 
announced that the 
intelligence forces 
identified and dismantled 
a rancorous group of 
'Haboot-e Iran'. 
According to this 
a n n o u n c e m e n t , 
'Haboot-e Iran' is a group 
established in January 
2018 in order to use 
the capacity of various 
subversive groups and 
exploit the livelihood 
problems of the people 
to achieve its goals to 
overthrow the Iranian 
establishment.
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Salman Safavi, chairman of the International 
Peace Studies Centre (IPSC), told E’temad 
newspaper on Saturday that concurrent with 
Iranian Foreign Minister Mohammad Javad 
Zarif ’s regional tour to four countries (Iraq, 
Kuwait, Qatar and Oman) to promote Hormuz 
Peace Initiative – proposed by the Iranian 
President Hassan Rouhani two and a half 
years ago – the Saudi crown prince expressed 
readiness to restore amicable ties with Iran.
Safavi emphasized that regional and 
international conditions have been changed, 
noting that the resistance movement in Yemen 
has been relatively successful, the Biden 
administration is trying to come back to its 
commitments under the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA) and the policy of 
economic war against the Iranian nation bore 
no fruit for the United States and its allies; so, 
the world is changing its attitude towards the 
Islamic Republic.
Saudi Arabia has recently understood that 
pursuing the policy of hostility with Iran is 
doomed to failure; therefore, Riyadh plans to 
find a way to return to diplomacy in dealing 
with the Islamic country, the political expert 
said, adding that it is important that the Iranian 
officials should tell their Saudi counterpart 

that the de-escalation of tensions between the 
US and Iran will not be against Saudis’ interests.
According to the London-based analyst, Saudi 
Arabia, the United Arab Emirates and Bahrain 
are expected to change their behavior with 
Iran. He added that understanding between 
Riyadh and Tehran will help create better 
relations with the UAE and Bahrain.
He further referred to the role of Iraq as a 
mediating country in unlocking relations 
between Saudi Arabia and Iran, adding that 
Mustafa al-Kadhimi, Iraqi Prime Minister 
is well aware that the improvement of ties 
between Riyadh and Tehran will enhance 
national security in Iraq.
As to Saudi war on Yemen, the expert noted that 
the United States and Britain want Riyadh to 
stop killing civilians in the war-torn country, 
and that there is no sign of victory for the 
Saudis and Emiratis in the long-term conflict.
Safavi urged the Iranian authorities to play 
the role of an elder brother in the Persian 
Gulf region and call on the regional states to 
strengthen security and develop cooperation 
based on their own collective might and stop 
depending on the Western powers.
Pointing to controversies around release of 
Zarif ’s comments inside Iran, while the top 
diplomat was busy to pursue improvement 
of ties with regional nations, Safavi argued 
that Dr. Zarif and honorable Martyr Qassem 
Soleimani had an amicable ties and they were 
cooperating; although, expertise disagreement 
between two officials is completely natural. He 
also urged the Iranians not to allow enemies to 
distort achievements in both diplomacy and 
field. 

They expressed the views at a webinar in 
connection with the international day of Al-Quds 
organized by the Iranian Cultural Center in the 
southern city of Karachi.
Seyed Mohammad Reza Sajjadi, Acting Consul 
General of the Islamic Republic of Iran in Karachi, 
Bahram Kian, Head of Iranian Cultural Center as 
well as a number of prominent Pakistani figures 
affiliated with political parties, media Religious 
groups, and officials participated in the webinar.
**Compromising rulers are the founders of 
division
Bahram Kian, Head of Iranian Cultural Center said 
Al-Quds Day is an intelligent initiative of Imam 
Khomeini (RA), which had given a new soul to the 
issue of Palestine.
He added Holy Quds, as the first Qibla of Muslims, 
is a component that evaluates the identity and 
credibility of the Muslims of the world.
“The issue of Palestine remains the first issue of the 
Islamic world and the support of the Palestinian 
cause and Holy Quds, is a link between Muslims 
around the world,” he said.
He added we are now witnessing events in some 
Islamic countries that have targeted the unity of 
Muslims and the Islamic Ummah.
He said normalization of relations with the fake, 
terrorist, and usurper Zionist regime have created 
divisions among the Islamic Ummah.
Bahram Kian emphasized normalization of ties 
with the usurper Zionist regime is a clear betrayal 
of the aspirations of the oppressed people of 
Palestine.
He referred to the Supreme Leader's statement 
that Palestine belongs to the Palestinians and must 
be governed by their will.
Seyed Mohammad Reza Sajjadi, Acting Consul 
General of the Islamic Republic of Iran in Karachi 
expressing his views said Quds Day this year is 
different from every year; because it the first 
day of Al-Quds after the action of some Arab 

governments to normalize ties with the Zionist 
regime and betraying the Palestinian cause.
He also condemned the so-called deal of the 
century adding that the deal pursues dangerous 
and wide-ranging goals.
“The most important of these is the gradual 
forgetting of the issue of Palestine and 
strengthening the illegitimate Israeli regime, the 
forgery of identity for the Zionist regime,” he said.
He added west is trying to create a joint Western-
Jew and Arab front against the Resistance Front, 
including Lebanon's Hezbollah and Yemen's 
Ansarullah, and upsetting the balance of power in 
the region in favor of the governments supporting 
the deal of the century against the Islamic Republic 
of Iran and the Resistance Front.
Sajjadi added it can be said that the deal of the 
century has failed to achieve its main goal, which 
was to forget the issue of Palestine.
**Unrest in Islamic countries, occupiers' attempt 
to weaken Palestine cause
Dr. Shaista Tabassum head of the International 
Relations Department, University of Karachi 
said the illegitimate Zionist government was 
established in the Middle East more than seventy 
years ago with the help and cooperation of 
Western powers, and in a short time it is against all 
international laws.
She noted the United Nations did not recognize 
the illegitimate Palestinian state for some time, 
but it was recognized by the West led by the United 
States.She added the issue of Palestine has been 
discussed several times in the United Nations since 
the infamous existence of Israel, but the Zionist 
regime was not prepared for any appropriate 
solution due to US support.
The Pakistani professor said the land of Quds is of 
special importance to the Muslims of the world 
because this land has not only been the homeland 
of the divine prophets but also the first Qibla of 
Muslims.
“Therefore, it is necessary for other Muslims to 
raise the issue of Palestine on a global scale for the 
freedom and independence of Jerusalem,” she said.
The educationist went on to say the issue of 
Palestine is not only an ethnic and religious issue 
but also an important human issue.

Diplomacy can help S Arabia, Iran de-escalate 
tensions: Analyst

Normalization of ties with Zionist regime 
against spirit of Ummah: Speakers
Iranian and Pakistani speakers emphasizing to resist 
any conspiracy to downplay the issue of Palestine among 
Muslims say normalizing of ties with the Zionist regime is 
against the principle of unity of the Islamic world.

Recent remarks made by Saudi Crown Prince 
Mohammed bin Salman on his country’s readiness to 
improve relations with the Islamic Republic of Iran show 
that the Arab state is serious to return to diplomacy in 
order to deescalate tensions with Tehran, a political 
expert believes.
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Saudi envoy's official UK 
residence targeted by 
arsonists
The Saudi Ambassador's official 
London residence was targeted by 
arsonists today who set fire to the 
front of the multi-million-pound 
building before police arrested two 
men after a struggle.A witness told 

MailOnline two middle-aged men 
who had been 'loitering around' 
the property on Kensington Palace 
Gardens approached it at around 
1.40 pm before one threw an object 
over the gate, setting alight to several 
bushes. A security guard then rushed 
out to confront the men and was 
punched in the face and left with 
an injured eye. Police rushed to the 

scene and were seen handcuffing two 
men before loading them into a van.
One fire engine arrived and put out 
the blaze after 10 minutes. The Met 
said one man was arrested for arson 
and a second for assault. A third man 
who was standing nearby was found 
to be in possession of Class A drugs 
and arrested. It is not clear if he was 
involved in the attack on the building.



تایید فاسد شدن ذخایر سیب و پرتقال
رییس اتحادیه سراسری باغداران کشور با بیان اینکه برخی دلالان با تصور افزایش قیمت میوه پس از تعطیلات 
عید از عرضه میوه خودداری کردند، گفت: واسطه ها به امید افزایش قیمت سیب درختی و پرتقال و کسب سود 

بیشتر از عرضه این میوه ها در شب عید و تعطیلات نوروز خودداری کردند که باعث فاسد شدن آنها شد.
کمال یدالهی درباره علل فساد سیب درختی و پرتقال، افزود: کاهش مصرف سیب درختی و پرتقال به دلیل 

تغییر فصل و ورود میوه های نوبرانه، کاهش قدرت خرید مردم، کاهش مصرف در ماه مبارک رمضان، شیوع کرونا 
و تعطیلی اکثر اصناف رخ داده است.

رییس اتحادیه سراسری باغداران کشور اظهارداشت: اکنون ســیب و پرتقال در دست تولید کننده نیست بلکه این 
محصولات توسط واسطه ها و دلالان در فصل برداشت به امید طمع گران فروشی در عید و ایام نوروز خریداری شده بود.

وی تصریح کرد: اکنون زمان مصرف سیب درختی گذشته است زیرا این محصول در مهرماه وارد سردخانه ها شده و اکنون ۸ تا ۹ ماه از 
زمان مصرفش گذشته و به خودی خود دیگر کیفیت مطلوبی ندارد و حتی اگر در بهترین سردخانه ها نگهداری شود از کیفیت آن کاسته می شود.

یدالهی گفت: ما بارها قبل از عید اعلام کردیم که تمامی تولیدکنندگان و واسطه گران میوه را به بازار عرضه کنند زیرا کشش بازار بعد از عید پایین 
است، اما این گروه تصور می کردند که بعد از عید هم شاهد افزایش قیمت ها خواهند بود.

هشدار به سهامداران عدالت!
نخستین مجمع عمومی عادی به صورت فوق العاده شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت از دیروز درحالی با 
استان قزوین آغاز شد که تا کنون به دلیل حد نصاب نرسیدن سهام داران، انتخابات اعضای هیات مدیره برگزار 
نشده است. در این راستا سخنگوی آزادسازی سهام عدالت به مشمولان هشدار داد که سهام دار شده اند و باید 
به آگهی ها توجه کنند.  پس از آزادسازی سهام عدالت در اردیبهشت ماه سال گذشته، ۳۰ میلیون نفر از حدود 

۵۰ میلیون مشمول سهام عدالت، با انتخاب روش غیرمستقیم برای مدیریت سهام خود، سهام دار شرکت های 
سرمایه گذاری استانی سهام عدالت شدند. در این راستا، چندی پیش فراخوان کاندیداتوری برای عضو هیات مدیره 

شدن شرکت ها برگزار و قرار شد مشمولان پس از سجامی شدن در مجامع شرکت و اعمال رای کنند.
بر این اساس استارت برگزاری مجمع با شرکت سرمایه گذاری قزوین زده شد که تا کنون تعداد سهام داران به حد نصاب نرسیده 

است. چنانچه برگزاری مجامع در مرتبه نخست به حد نصاب نرسد، ۱۰روز دیگر بدون اینکه به حضور حدنصاب سهام داران نیاز باشد، انتخابات برگزار 
خواهد شد. در این راستا، حسین فهیمی، مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی و سخنگوی سهام عدالت در نشست خبری برگزاری مجامع 
الکترونیکی شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت با بیان اینکه اطلاعات برگزاری انتخابات هر شرکت در سامانه دیما درج شده است، اظهار کرد: 

هر سهام دار باید با ورود به سامانه دیما در زمان مقرر نسبت به اعمال رای اقدام کند.

تابناک
گـــزارش
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آماری که مراجع 
رسمی در این زمینه 
قبول دارند، اشتغالِ 

چیزی حدود ۵ تا 
۶میلیون کارگر 
زیرپله ای است 

که البته جامعه ی 
کارگری این آمار 
را قبول ندارد و ما 

مطمئن هستیم که 
این آمار بالاتر از این 

حرفهاست

اقتصاد ایران
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روز های خوش 
 نفتی ایران 
در راه است؟

عضو هیئــت نمایندگان اتاق 
بازرگانی تهران می گوید برای 
ارزیابی افزایــش درآمدهای 
نفتی ایران در صورت احیای 
برجام، باید عوامل مختلفی را 

بررسی کرد.
هرچند برخــی آمارها از این 
حکایت دارد که ایران توانسته 
در ماه های اخیر، میزان فروش 
نفت خود را قــدری افزایش 
دهد اما هنوز آمارها در قیاس 
با آنچه آمار نفتی ایران پیش 
از خروج آمریکا از برجام بود، 

فاصله زیادی دارد.
ایران در طول تمام دهه های 
گذشته، به عنوان یکی از عرضه 
کنندگان سنتی نفت در جهان، 
در بازارهای بین المللی حضور 
داشــته و در دوره برجام نیز 
میزان صــادرات روزانه نفت 
خــود را به مــرز ۲.۵ میلیون 
بشکه نزدیک کرده بود. با این 
حال در سه سال اخیر، میزان 
فروش نفت حتی از روزانه یک 
میلیون بشکه نیز کمتر شده 
و همین موضوع دست دولت 
را در مدیریــت هزینه هــای 

اقتصادی کشور بسته است.
با این وجود آغاز مذاکرات وین 
و افزایش احتمال بازگشــت 
امریکا به برجام، این احتمال 
را به وجود آورده که بار دیگر 
میزان فروش نفــت ایران در 
بازارهای جهانی افزایش یابد 
و مشــکلات اقتصادی لااقل 
در کوتــاه مــدت کمرنگ تر 
شوند، موضوعی که حمیدرضا 
صالحــی – عضــو هیئــت 
نمایندگان اتاق تهران – معتقد 
اســت پیچیدگی های خاص 

خود را خواهد داشت.
او می گویــد: در صورتــی که 
تحریم های آمریکا علیه صنعت 
نفت ایران کنار برود، ما بخشی 
از مشتریان خود را که به شکل 
سنتی از ســال های دور از ما 
نفت می خریدند بار دیگر وارد 
بازار خواهیم کرد و این موضوع 
بخشــی از ظرفیت بلاتکلیف 
مانده سال های گذشته را فعال 

می کند.
این عضو اتاق بازرگانی با بیان 
اینکه ایــران باید بداند بازاری 
که امروز قصد بازگشت به آن 
را دارد، دیگر شبیه بازار نفت 
ســال های گذشــته نیست، 
توضیــح داد: کاهــش جدی 
بهــای نفــت در دوره کرونا، 
کاهش تقاضای جهانی برای 
این محصــول تحــت تاثیر 
سیاســت های دولت هــای 
توســعه یافته بــرای کاهش 
مصرف ســوخت های فسیلی 
و محدودیــت تصمیم گیری 
کشــورهای صادرکننده نفت 
برای آینــده این بــازار تنها 

بخشی از تغییرات است.
صالحی ادامــه داد: از این رو 
برای اینکــه مــا بتوانیم بار 
دیگر، ظرفیــت صادرات نفت 
خود را به حداکثر برســانیم، 
احتمالا نسبت به گذشته کار 
پیچیده تری خواهیم داشت. 
از این رو بررســی گزینه های 
جایگزیــن ماننــد تولیــد 
فراورده های نفتی و کالاهایی 
که ارزش افزوده بالاتری دارند، 
هم باعث رونق گرفتن صنعت 
نفت می شــوند و هم تهدید 
شــرایط امروز بازار را برای ما 
به فرصت تبدیل خواهند کرد.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
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سال گذشــته و همزمان با 
روندِ افزایشیِ شیوع کرونا، 
وضعیت مشاغل نیز تغییر 
کرد. اگــر تا پیــش از آن 
رکود تورمی و بحران های 
اقتصادی ناشــی از تحریم 
به اندازه ی کافی مشاغل را 
تحت تاثیر قرار داده بود، بعد از شیوع کرونا 
ضربه ی نهایی وارد شد. به گفته ی عیسی 
منصوری )معاون اشــتغال وزارت کار( در 
جریان بحران کرونا تا مهرماه سال ۹۹ شش 
میلیون نفر از نظر شغلی آسیب دیده اند و 
یک و نیم میلیون نفر نیز از کار بیکار شدند. 
این درحالی است که آمار دقیق و جامعی از 

تاثیر کرونا بر مشاغل وجود ندارد.
همچنین طبق آخرین آمار سازمان تامین 
اجتماعی در ســال قبل، یــک میلیون و 
۲۳۰هزار نفر در شرایط کرونا واجد شرایط 
دریافت مقــرری بیمه بیکاری شــده اند. 
پرُواضح است که این رقم صرفا مربوط به 
کارگرانی است که تمام شــرایطِ دریافت 
بیمه ی بیکاری را داشــته اند. در این بین 
کارگران بسیاری هســتند که از کار بیکار 

شده اما واجد شرایط دریافت بیمه بیکاری 
نبوده اند. بــا این اوصاف تعــداد کارگرانِ 
مشمول قانونِ کاری که در سال گذشته و در 
نتیجه ی شیوع کرونا بیکار شدند، دست کم 
دومیلیون نفر و بلکه بیشتر از این رقم است.

اینکــه چند درصــد از افرادِ بیکار شــده 
توانستند به بازار کار رســمی بازگردند و 
چند درصد به مشاغل کاذب و غیررسمی 
روی آوردند مشخص نیست اما به صراحت 
می توان گفت که حجــم بالای بیکاری به 
دلیل شیوع کرونا به طور حتم سبب افزایش 
آمار مشاغل غیررســمی خواهد شد. آمار 
دقیقی از تعداد شــاغلان غیررســمی در 
دست نیست اما عیسی منصوری )معاون 
اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی( 
در سال ۹۷ سهم اشــتغال غیررسمی از 
بازار اشتغال کشور را ۵۰درصد دانسته بود. 
باتوجه به اینکه از ســال ۹۷ تاکنون تحت 
تاثیر تحریم ها و کرونا وضعیت اقتصادی 
کشور بدتر شده است، احتمال افزایش این 

سهم در بازار کار کشور بسیار است.

   آمارهای رسمی در مورد اشتغال 
غیررسمی را قبول نداریم

علی اصلانی )عضو کانون عالی شوراهای 
اســلامی کار( در رابطه با افزایش مشاغل 
غیررســمی در دوران کرونا گفت: اگرچه 
در دوران شیوع کرونا مشاغل غیررسمی 
افزایش پیدا کرده اســت اما این موضوع 
پیش از این هم وجود داشت و افزایش آن 

هم به عوامل مختلفی بستگی دارد. وضعیت 
بد اقتصادی، تورم و تحریم ها باعث شــده 
کارخانه ها نتوانند با ظرفیت بالا کار کنند 
بنابراین اشــتغال پررونق نیست و در بازار 
کار، میزان عرضه و تقاضا با هم نمی خواند 
و در نتیجه کارگر ارزان قیمت در بازار زیاد 
است و همین موضوع باعث افزایش اقتصاد 

غیررسمی شده است.
وی در مورد آمار رســمی ســهم اشتغال 
غیررسمی در بازار کار ایران گفت: آماری 
که مراجع رسمی در این زمینه قبول دارند، 
اشتغالِ چیزی حدود ۵ تا ۶میلیون کارگر 
زیرپله ای است که البته جامعه ی کارگری 
این آمار را قبول ندارد و ما مطمئن هستیم 
که این آمار بالاتر از این حرفهاست. افراد به 
خاطر مخارج زندگی تن به هر حقوقی که از 

طرف کارفرما تعیین شده است، می دهند.

   کارفرمایان از شــرایط موجود 
سوءاستفاده می کنند

اصلانی با بیان اینکه کارگران غیررسمی 
بیشتر در کارگاه های زیر ده نفر و مناطق آزاد 
مشغول به کار هستند، گفت: کارگاه های 
بالای ده نفر چون تحت بازرسیِ بازرسان 
کار و ســازمان تامین اجتماعی هستند، 
معمولا حقوقی را که از طرف شورایعالی کار 

اعلام می شود، پرداخت می کنند.
عضو کانون عالی شــوراهای اسلامی کار 
ادامه داد: در حال حاضــر کارگرانی داریم 
که در فروشگاه ها، تراشکاری ها، نانوایی ها و 

مطب های پزشکان کار می کنند و ماهی یک 
و دویست و حتی هشتصدهزار تومان حقوق 
می گیرند و کسی از آنها حمایت نمی کند. 
بازرسان کار در وزارت کار به قدری نسبت 
به تعداد کارگاهای صنعتی کم است که در 
عمل نمی توانند بازرسی دائم داشته باشند.

اصلانی تأکید کرد: خیلی از مشــاغل بعد 
از شــیوع کرونا از بین رفتند. به خصوص 
تعطیلیِ موقتِ مشاغل پرخطری که توسط 
ستادملی کرونا اعلام شد، مثل باشگاه ها، 
استخرها، ســرویس مدارس و مشاغلی از 
این دست که ســبب بیکار شدن جمعی 
از کارگران شده اســت. در حال حاضر هم 
خیلی از استانهای ما به دلیل سهل انگاریِ 
مسئولین قرمز هستند و ما وارد موج چهارم 
شده ایم که این خود مشکلات دیگری برای 

کارگران به وجود آورده است.
عضو کانون عالی شــوراهای اسلامی کار 

اظهار کرد: دولت در ســال۹۸ تاحدودی 
از این مشــاغل حمایت کرد امــا در حال 
حاضر هیچ حمایتی از جانب دولت نشده 
اســت و کارگران و کارفرمایان سرگردان 
هستند. از یک طرف کارگران برای شکایت 
از کارفرمایان به اداره کار استانها مراجعه 
می کنند و می گویند، ما به دستور کارفرما و 
به دلیل اعلام ستاد ملی کرونا تعطیل شدیم 
اما کسی حقوق و مزایای ما را نمی دهد و از 
طرفی دیگر کارفرمایان مراجعه می کنند و 
می گویند وقتی کار ما تعطیل است چگونه 
حقوق و مزایایِ کارگران را پرداخت کنیم؟ 
متاسفانه در سال ۱۴۰۰ هیچکس جوابگوی 
کارفرمایان و کارگران نیست و اینها واقعا 
سرگردان هستند و به نهادهای مختلفی 

مراجعه می کنند اما به نتیجه نمی رسند.
وی ادامه داد: خیلــی از کارفرمایان افراد 
خوبی هستند و حتی با شرایط سخت، حق 

و حقوق کارگران را پرداخت می کنند، اما 
کارفرمایانی هم داریم کــه از این فرصت 
سوءاستفاده می کنند و به دلیل عدم وجودِ 
بازرسی های مستمر و نبودِ ضمانت اجرایی 
برای قانون کار، حقوق کارگران را پرداخت 
نمی کنند. این مشکل به خصوص امسال 
و باتوجه به افزایش نسبیِ حقوق ها شدت 

پیدا کرده است.
عضو کانون عالی شــوراهای اسلامی کار 
گفت: الآن خیلی از فروشگاه های برند در 
سراسر کشور، دانش آموزان را با حقوق های 
یک میلیون و پانصد یا دو میلیون تومان به 
کار می گیرند. اینها مواردی است که باید 
توســط نهادهای ناظر مورد بررسی قرار 
بگیرد اما چون نظارتی نیست کارفرمایان 

به راحتی سوءاستفاده می کنند.
تاوانِ وضعیتِ بدِ اقتصادی را بیش از همه 

کارگران و اقشار ضعیف جامعه می دهند. 

کارفرمایان از شرایط موجود سوءاستفاده می کنند 

چقدر »کارگر غیر رسمی« داریم؟!
از دستفروشی و کولبری و دوره گردی گرفته تا کار کردن 
در کارگاه ها، رستوران ها، فروشگاه ها و هر جایی بدونِ 
عقد قرارداد مطابق با قانون کار، همه اشتغال غیررسمی 
محسوب می شود؛ اشتغالی که ضابطه مند نیست و ارتباط 

مستقیمی با شرایط اقتصادی حاکم بر یک کشور دارد.

بازار سرمایه

اینفوگرافیک

هر مشمول سهام عدالت در هر استان چقدر دارایی دارد؟
حدود ۳۰ میلیون نفر از مشمولان سهام عدالت که در فرایند آزادسازی سهام عدالت روش غیرمستقیم را برای مدیریت 
سهام خود انتخاب کردند، سهامدار شرکت های سرمایه گذاری استانی شدند که به گفته مسئولان میزان سرمایه این 

شرکتها جمعا حدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان است. البته میزان دارایی هر استان با استان دیگر کشور متفاوت است.

آزادسازی سهام عدالت روز گذشته وارد سالگرد خود شد و شمارش معکوس برای برگزاری مجامع شرکت های سرمایه 
گذاری استانی سهام عدالت نیز آغاز شده است. درواقع از میان ۴۹ میلیون نفر مشمول سهام عدالت، حدود ۳۰ میلیون نفر 
با انتخاب روش غیرمستقیم برای مدیریت سهام خود، سهام دار این شرکتها شدند و اکنون دارایی این شرکتها نیز از ارزش 

سهام، سهامداران هر استان تشکیل شده است.
در این راستا، درحالی که چندی پیش فرصت برای کاندیداتوری اعضای هیات مدیره این شرکتها به پایان رسید و بیش از 
۲۰۰۰ نفر نیز نامزد شدند، کم تر از ۱۰ روز دیگر، نخستین مجمع الکترونیکی این شرکتها برگزار می شود و مشمولان هر 
استان باید برای انتخاب سرنوشت سرمایه خود، پس از سجامی شدن، در این مجامع حضور یابند و به نامزد مورد نظر خود 
رای دهند. قرار است هر شرکت استانی، پنج عضو هیات مدیره داشته باشد و چنانچه تعداد شرکت کنندگان در نخستین 

مجمع به حدنصاب نرسد، مجمع مجدد و با هر تعداد سهامدار برگزار خواهد شد.
در این میان اما باید به سرمایه ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی این شرکت ها توجه داشت. درواقع افرادی که به عنوان اعضای 
هیات مدیره انتخاب می شوند، به نوعی سکان دار سرمایه شرکتها خواهند شد و نحوه عملکرد آن ها روی سرمایه شرکتها 

یا به عبارتی سرمایه هر مشمول آن استان تاثیرگذار خواهد بود.
اما در میان استانهای کشور، استان خراسان رضوی با بیش از  ۳۵ هزار میلیارد تومان دارایی، از بیشترین سرمایه و استان 
سمنان با حدود ۲.۷ هزار میلیارد تومان دارایی، از کم ترین سرمایه برخوردار هستند که البته باید به این نکته توجه کرد 
که تعداد سهامداران استان خراسان رضوی بیش از دو میلیون نفر و تعداد سهام داران استان سمنان ۲۲۰ هزار نفر است.  

استان اصفهان نیز با بیش از ۲۳ هزار میلیارد تومان سرمایه در رتبه یازدهم میان استان ها قرار دارد.

مهر: در این اینفوگرافیک به این موضوع پرداخته شده است که از بین مجموع جمعیت بیکار کشور چند درصد 
بیکار فارغ التحصیل دانشگاهی هستند؟
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۷۸ تیم فناور در طرح»نوآ« ی پارک دانشگاه شهید بهشتی
طرح  نوآ  که از اسفندماه ۹۹ با مشارکت پارک علم و فناوری دانشگاه شهید بهشتی و ۱۸ مرکز نوآوری مستقر 
در این دانشگاه کار خود را آغاز کرده، به نیمه راه خود رسیده و در چرخه شتابدهی بسیار فشرده و کپسولی 
قرار دارد تا تیم های راه یافته به دوره های منتورینگ تخصصی و عمومی بتوانند به استاندارد های لازم برای 
دستیابی به یک استارت آپ موفق برسند.  علی اصغر سعدآبادی، عضو هیات علمی و رییس مرکز رشد دانشگاه 

شهید بهشتی با بیان اینکه جلسات منتورینگ نوآ با ۷۸ تیم در دو سطح تخصصی و کسب و کار درحال برگزاری 
است، اظهار کرد: تاکنون ۵ دانشکده کامپیوتر، علوم زیستی، اقتصاد، پژوهشکده علوم شناختی و پژوهشکده علوم 

و فناوری های پزشکی با ۱۷ تیم در ۳۹ جلسه، منتورینگ خود را به پایان رسانده اند. وی افزود: تعداد ۷۱ جلسه منتورینگ 
تخصصی برای تیم ها تعیین شده است که از این تعداد ۵۷ جلسه برگزار شده است، همچنین تعداد ۷۶ جلسه منتورینگ کسب و 

کار برای تیم ها برنامه ریزی شده است که تاکنون ۴۶ جلسه آن با ۷ منتور حوزه کسب و کار برگزار شده و مابقی جلسات در حال برگزاری است. 
سعدآبادی بااشاره به اینکه ۱۰۳ جلسه از ۱۴۷ جلسه منتورینگ برنامه یزی شده در دوره نوآ برگزار شده است، ادامه داد: بعد از اتمام دوره منتورینگ 
در چهار روز جلسات pretest نوآ از ۲۶ اردیبهشت تا ۲۹ اردیبهشت برای سنجش طرح ها و رد یا قبول آن ها برای ورود به demoday نوآ با 

حضور مسئولان و رؤسای مراکز نوآوری در تاریخ و ساعت های مقرر شده هر دانشکده/پژوهشکده به صورت مجازی برگزار خواهد شد.

کمپین قهرمانان مایکت، به دنبال رشد بازار بازی های موبایلی ایرانی

کمپین قهرمانان مایکت از ششم اردیبهشت آغاز شده و تا 
بیست و چهارم همین ماه ادامه دارد. این کمپین که توسط 
فروشگاه اندرویدی مایکت راه اندازی شده قصد دارد به 
رشد بازی های موبایلی داخل کشور کمک کند تا این بازی ها بیش از پیش دیده 

شوند و کاربر جذب کنند.

»ثریا رضایی« مدیر مدیر توســعه کســب و کار مایکت هدف از اجرای این کمپین را 
برقراری ارتباط بیشتر دوسویه بین گیمرها و تیم های بازیسازی داخلی می داند. او باور 

دارد برگزاری این کمپین ها توسط بخش خصوصی می تواند به بیشتر دیده 
شدن بازی های ایرانی و رشد آنها کمک کند. او در پاسخ به این پرسش که یک 
مارکت اندرویدی چگونه می تواند به تیم های بازیسازی کمک کند می گوید:

»ما به عنوان بخش خصوصی و بدون کمک حامیان دولتی و غیردولتی سعی 
کردیم با اجرای این کمپین و ایجاد تبلیغات بــرای بازی های حاضر در این 
کمپین کاری کنیم تا بازدیدکنندگان این بازی ها بیشــتر شوند. در واقع این 
موضوع را به عنوان بستر ارائه دهنده این بازی ها جزو وظایف خود می دانیم. 
بازی های حاضر در این کمپین به عنوان شرکای تجاری ما در این برنامه حضور 
دارند و با کمک یکدیگر ســعی داریم تا گیمرها را بیشتر با بازی های داخلی 

آشتی دهیم.«
رضایی می گوید آنها برای اینکه بتوانند بخش اعظمی از گیمرها را در کمپین 
قهرمانان مایکت داشــته باشــند، چهار بازی محبوب در چهار سبک و سیاق 
مختلف را برای شروع انتخاب کردند: »کات اف، کلابی، بزن بهادر، پسرخوانده 
چهار بازی بودند که ما برای برگزاری این کمپین انتخاب کردیم. بازی هایی که 
جمعا بیش از ۱ میلیون گیمر دارند و می توانســتیم روی تاثیرگذار بودن آنها 

حساب کنیم.«
مدیر توسعه کســب و کار مایکت در پاسخ به این پرســش که آیا کمپین های دیگر با 
همکاری تیم های بازی سازی به همراه عناوین بیشــتری خواهد بود یا خیر می گوید 
که آنها تازه در ابتدای راه برگزاری این کمپین ها در سال جدید هستند: »به طور قطع 
به بزرگ شدن این کمپین ها فکر کردیم و امیدواریم جامعه بازیسازان کشور نیز توجه 
خودش را بیشتر معطوف به این موضوع کند که باید جامعه گیمرهای ایرانی را بهتر با 

بازی ها درگیر ساخت.«

رضایی در پاسخ به این پرسش که آیا ممکن است روزی عناوین خارجی و لایسنس شده 
در مایکت حضور داشته باشند و در این کمپین ها شــرکت کنند به دیجیاتو می گوید: 
»نمی گویم این موضوع نشدنی است ولی واقعیت اینجاست که ما تمرکز خودمان را روی 
توسعه و رشــد بازی های داخلی قرار داده ایم و به نظرمان این مارکت فعلا انقدر خالی و 
بدون حمایت است که باید اول به آن سر و سامان داد. وجود رقبای خارجی در بین عناوین 
داخلی باعث رشد آنها خواهد شد و منکر این موضوع نیستیم اما تصور می کنیم فعلا باید 
روی عناوین داخلی و حمایت  از آنها توجه داشته باشیم و عناوین خارجی به اندازه کافی 

در بین گیمرها دیده و شناخته شده اند.«
مدیر مدیر توسعه کســب و کار مایکت تاکید دارد که آنها پذیرای هر طرح تبلیغاتی و 
جدیدی از سوی جامعه بازیسازان ایرانی هستند و تمرکز خودشان را در سال جدید روی 
این موضوع قرار داده اند که بتوانند به عنوان یک شریک بزرگ در بخش خصوصی با ده 
میلیون کاربر فعال، در کنار آنها باشند: »تیم ها می توانند با ما در ارتباط باشند و ایده های 
خلاقانه خود را مطرح کنند تا با کمک یکدیگر برای رشــد و اعتلای صنعت گیمینگ 

موبایل در ایران قدم برداریم.«
رضایی می گوید آنها در این راه جدید از حمایت نهادهای خصوصی و دولتی دیگر بهره مند 

نشده اند اما از همراهان جدید در این طرح استقبال می کنند.
کمپین قهرمانان مایکت در حال حاضر در حال برگزاریست و گیمرها می توانند با دانلود 
۴ بازی کات اف، کلابی، بزن بهادر، پســرخوانده از مارکت اندرویدی مایکت، درون این 
بازی ها وارد بخش قهرمانان مایکت شــوند و با یکدیگر به رقابــت بپردازند. برنده این 
رقابت های گیمی در روز ۲۷ اردیبهشت ماه و طی یک قرعه کشی مشخص خواهد شد و 
جوایزی نیز برای نفرات برتر در نظر گرفته شده است. این جوایز شامل یک دستگاه پلی 

استیشن ۵ و جوایز نقدی دیگر است.

دیجیاتو
گــــــزارش

استارت آپ

 تراکت پخش کن 
جنسیت: آقا
تعداد: 1 نفر 

جهت پخش تراکت 
در ساعت کاری 8 صبح الی 16

استان مورد نیاز: اصفهان و کرمان
متقاضیان محترم برای کسب اطلاعات بیشتر 
با شماره موبایل اعلام شده در تایم کاری 8 الی 

16 تماس حاصل فرمایید.
تلفن: 09014435928 

  مهندس صنایع 
)کنترل تولید( جنسیت: آقا 

آشنا به مباحث برنامه ریزی تولید و کنترل 
تولید

حداقل 2 الی 3 سال سابقه مرتبط
 m-kd@usa.com :ایمیل

 آدرس: شهرک صنعتی محمود آباد 
تلفن: 03133807142

 کارمند فروش، آقا 
تحصیلات: فوق دیپلم به بالا 

ساعت کار: تمام وقت
حقوق: توافقی

مزایا: بن غیر نقدی 
بیمه:دارد

سن: حداکثر 35 سال
استان مورد نیاز: اصفهان

متقاضیانواجد شرایط لطفا در صورت داشتن 
صلاحیت لازم رزومه خود را به شماره واتساپ 

اعلام شده ارسال نمایید.
تلفن: 09903718502 )واتساپ(

  مجموعه رایابــان درزمینه خدمات  آیتی 
جهت تکمیل کادر خود در چند ردیف شغلی 
در استان اصفهان از افراد واجد شرایط زیر 

دعوت به همکاری می نماید:
 1-  بازاریاب تلفنی 

 2-  کارشناس فروش و  استعلام 
 3-  تکنسین حرفه ای  
 4-  طراح سایت و  سئو

)برای ملحق شــدن به خانواده ما مهارت و 
انگیزه ارزشمندتر از مدرک و سابقه شماست(

09137151452  ،09134444199 

نیروی  فروش خانم و آقا
با مشتری های ثابت

پاره وقت یا تمام وقت
با فن بیان بالا ،   با تجربه

  حقوق بالاتر از اداره کار + بیمه + پورسانت 
عالی  

09902772015  ، 35604181  

به تعدادی کارگر  تراشکار ماهر یا نیم ماهر 
جهت کار در  تولیدی پمپ

09132139385  

دستیار دندانپزشک خانم
  نوع همکاری: پاره وقت

  مجرد،   غیردانشجو،   جهت شیفت عصر
  حقوق ثابت

از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه 
خود را به واتس اپ زیر ارسال نمایند. 
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Whatsapp( 09379651107 

یک نفر  کارگر ساده
جهت  رستوران بین راهی نطنز

   حقوق و مزایای عالی + بیمه + جای خواب  
09162040364 

 نیروی آقا  جهت کاردر لوازم جانبی موبایل 
نیمه وقت، با حقوق مکفی 

محدوده خ احمدآباد
جهت کسب اطلاعات بیشتر  تماس حاصل 

نمایید                      09135425005

یک کارگاه  فیبر نوری واقع در اصفهان جهت 
تکمیل کادر خود به تعــدادی نیروی  خانم 

نیازمند است.
تلفن: 09130829788 

به نیروی کار جهت  کابل کشی کانالی به  
مخابرات)بدون ســابقه کیفری و اعتیاد( در 

اصفهان نیازمندیم.
سن: زیر 40 سال

 با پرداخت ماهیانه و طبق اداره کار
+ بیمه

 آدرس: محدوده پل تمدن 
تلفن: 09131176462 

بیل هیولت و دیوید پاکارد، 
پارکینگ خودرویی را در شهر 
پالو آلتو کالیفرنیا اجاره کردند 

و در سال 1938، اولین محصول 
خود را که در واقع یک نوسان ساز 

صوتی برای تست تجهیزات 
صوتی بود، تولید کردند

،،
اقتصاد آنلاین

یادداشـــت
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     آمازون
در سال ۱۹۹۴، جف بزوس 
مدیرعامل آمازون، تصمیم 
گرفــت از ظرفیت هــا ی 
پدیده ای به نــام اینترنت به 
بهترین شکل استفاده کند. 
وی از محل کار خود در شهر 
نیویورک اســتعفا و یک خانه را در شــهر 
بلــوو )Bellevue( اجاره کرد و فعالیت 
کتاب فروشــی آنلاین خود را از  پارکینگ 
آن خانه استارت زد. تقریبا یک سال را به 
برنامه نویسی برای سایت خود گذراند که 
در آن زمان، تنهــا در زمینه فروش کتاب 
فعالیت داشت. در ماه جولای ۱۹۹۵ بود که 
وب سایت Amazon.com در دسترس 
کاربران قرار گرفت. اکنــون جف بزوس، 
ثروتمندترین مرد جهان اســت و سرمایه 
خالص وی برابر با ۱۴۰ میلیارد دلار و ارزش 
شرکت تحت هدایت وی یعنی آمازون نیز 

حدود ۲/ ۱ تریلیون دلار برآورد می شود.

     مایکروسافت
در ســال ۱۹۷۵، بیل گیتس بــه همراه 
 Micro-Soft پاول آلن شــرکتی به نام
را که در زمینه میکروپردازنده ها و نرم افزار 
فعالیت داشت، راه اندازی و سیستم عاملی 
را برای کامپیوتر Altair ۸۰۰۰ طراحی 
کردند. این دو،کار خود را از یک  پارکینگ 
در آلبوکرکــی در ایالــت نیومکزیکو آغاز 
کردند. این شرکت، کم کم مراحل رشد خود 
را طی کرد و اکنــون به عنوان بزرگ ترین 
شرکت نرم افزاری جهان با ارزشی معادل 
۳/ ۱ تریلیون دلار شــناخته می شــود. 
درحال حاضر، بالغ بر ۱۴۸ هزار نفر در این 

شرکت مشغول به کار هستند.

     فیس بوک
مارک زاکربرگ در سال ۲۰۰۳ و در زمانی 
که در دانشگاه  ها روارد مشغول به تحصیل 
بود، اقــدام به ایجاد وب ســایتی با عنوان 
Facemash کرد که به دانشجویان این 

امکان را می دهد تا در مورد میزان جذابیت 
افراد نظر دهند. اما عمر این سایت کوتاه بود 
و تنها دو روز بعد متوقف شــد. تقریبا یک 
ســال بعد، زاکربرگ و دوستانش، ادواردو 
ساورین، داستین مسکوویتز و کریس هیوز، 
وب ســایت فیس بوک را راه اندازی کردند. 
شبکه ای اجتماعی برای دانشجویان که به 
تدریج در میان دانشجویان سراسر آمریکا 
به محبوبیت بالایی دســت یافت و اکنون 
کاربرانی میلیاردی در جهان از آن استفاده 
می کنند. امروز ارزش فیس بوک برابر با ۵۰۰ 
میلیارد دلار تخمین زده می شود و بالغ بر 
۴۵ هزار نفر نیز در سراسر جهان به صورت 
تمام وقت، در این شبکه بزرگ اجتماعی 

کار می کنند.

     آندر آرمور
کلیون فلانک، بنیانگــذار  آندر آرمور این 
شرکت را در ســال ۱۹۹۶ و با هدف تولید 
پوشاک ورزشی با قابلیت انتقال تعریق از 
سطح پوست به سطح پارچه راه اندازی کرد. 
وی در آن زمــان، در خانه مادربزرگ خود 
زندگی و از زیرزمین آنجا به عنوان دفتر کار 

خود استفاده می کرد.

     گوگل
در ســال ۱۹۹۸ ســوزان ووجیتسکی و 
همسرش دنیس تروپر، یک خانه با چهار 
اتاق را در ملنو پــارک کالیفرنیا خریداری 
کردند و  پارکینگ این خانه را به دانشجوی 
دانشــگاه اســتنفورد اجاره دادند. این دو 
دانشــجو همان لری پیج و سرگئی برین 
بودند که درحال کار روی شــرکت جدید 
خود یعنی گوگل بودند. طولی نکشید که 
ووجیتسکی به عنوان شانزدهمین نفر به 
تیم گوگل پیوست. در سال ۲۰۱۹، پیج و 
برین از گوگل استعفا و در نامه ای نوشتند: 
باورکردنی نیست، زمانی که در سال ۱۹۹۸، 
سرورهای خود را از اتاقی در خوابگاه به یک 
 پارکینگ منتقل کردیم، چنین سفری را 
در پیش داشته باشیم. تا پایان سال ۲۰۱۹، 
ارزش گــوگل بالغ بــر ۸۷۰ میلیون دلار 
برآورد شد و نزدیک به ۱۱۴ هزار نفر نیز در 

این شرکت کار می کنند.

     اپل
در سال ۱۹۷۶، والدین استیو جابز  پارکینگ 
خانه خود را در اختیار استیو فقید گذاشتند. 
اســتیو وزنیاک، که در کنار جابــز، اپل را 
پایه گذاری کرد، می گوید که این  پارکینگ 
بخشــی از تاریخ اپل اســت. بعد از مرگ 
استیو جابز، این  پارکینگ به عنوان محلی 
برای بازدید عموم و یادآوری روزهایی که 

اولین قدم ها ی یک شــرکت بزرگ در آن 
برداشته شد، مورد استفاده قرار می گیرد. 
طبق آخرین گزارش ها ، ارزش شرکت اپل 
برابر ۲/ ۱ تریلیون دلار عنوان شده است. 
فروشگاه ها ی این شرکت در ۲۵ کشور دنیا 
به مشتریان خود، خدمات ارائه می دهند و 
تا پایان سال ۲۰۱۹ نیز تعداد کارمندان این 
شرکت حدود ۱۳۷ هزار نفر ذکر شده است.

     دیزنی
والت دیزنــی برای اولین بــار از  پارکینگ 
پشتی عموی خود برای نمایش یک کارتون 
بهره گرفت. وی در ســال ۱۹۲۲، کارتون 
»آلیس در ســرزمین کارتون« را ساخت 
که ترکیبی از انیمیشــن و لایو اکشن بود. 
او بعد از مدتی به ها لیوود و نزد عموی خود 
رفت و توانست کارتون ها ی طراحی شده 
خود را به نمایش بگذارد. طولی نکشید که 
محبوبیت کارتون آلیس که توســط والت 
طراحی شــده بود، وی را بر این داشت تا 
به همراه برادر خود و با خرید یک دوربین 
 Disney ۲۰۰ دلاری، اســتودیوی
Brothers Cartoon Studio را 
راه اندازی کنند. در این اســتودیو بود که 
مجموعه »کمدی ها ی آلیس« ساخته شد. 
اکنون ارزش شــرکت دیزنی برابر با ۱۸۳ 
میلیارد دلار برآورد می شود و بیش از ۲۲۳ 

هزار نفر نیز در آن مشغول به کار هستند.

     اسپنکس
ایــده راه انــدازی شــرکت اســپنکس 
)SpanX( زمانی در ذهن ســارا بلیکلی 
جرقه زد که وی مســئول فروش دستگاه 
فکس در یک فروشــگاه بود. اگرچه او در 
شغل خود به عنوان فردی موفق شناخته 
می شد، اما پوشــیدن لباس فرم به همراه 
جوراب شــلواری وی را کلافــه کرده بود. 
همین مساله او را به فکر تولید محصولاتی 

سوق داد که بتوانند راحتی بیشتری را برای 
افراد به ارمغان بیاورند. سارا بلیکلی حدود 
دو سال روی ایده خود کار کرد و همزمان 
به عنوان مسئول فروش دستگاه ها ی فکس 
نیز مشــغول بود. در نهایت بعد از دو سال 
تحقیق و ارزیابی، به ســراغ شرکت نیمان 
مارکوس رفت تا شانس فروش محصولات 
خود را امتحان کند. اکنون این شرکت به 
جایگاهی رسیده که طبق گزارش نشریه 
فوربس، ارزش خالص آن برابر با یک میلیارد 

دلار عنوان شده است.

     تامبلر
در سال ۲۰۰۷، دیوید کارپ شرکت تامبلر 
)Tumblr( را شرکتی که در زمینه ارائه 
خدمــات میکروبلاگینگ و شــبکه ها ی 
اجتماعــی فعالیت می کنــد، پایه گذاری 
کرد. وی در آن زمان، در اتاق خواب دوران 
کودکی خود در شــهر نیویــورک، امور را 
مدیریت می کرد و در اولین شبی که سایت 
خود را بارگذاری کرد، توانست چیزی حدود 
۷۵ هزار کاربر را جذب کند. تامبلر در سال 
۲۰۱۳ با قــراردادی به ارزش ۱/ ۱ میلیارد 

دلار به شرکت یاهو واگذار شد. اما در سال 
۲۰۱۹، وردپرس این شــرکت را حدود ۳ 

میلیارد دلار خریداری کرد.

     دل
در سال ۱۹۸۴، اغلب کامپیوترها با قطعات 
جدا از هم برای خریداران ارسال می شدند 
و آنها باید خود، این قطعات را سرهم یا به 
اصطلاح اســمبل کنند. اما مایکل دل در 
 PC’s Limited همان سال، شــرکت
را با هدف فروش کامپیوتر راه اندازی کرد 
کــه خدماتی همچون فروش، ســاخت و 
تعمیرات را ارائه می داد. او که برای کار خود 
به فضای بیشتری نیاز داشت از اتاق، به یک 
 پارکینگ تغییر مکان داد. ارزش شــرکت 
دل درحال حاضر، حدود ۳۰ میلیارد دلار 
پیش بینی شده و بالغ بر ۱۶۵ هزار نفر نیز در 

این شرکت کار می کنند.

     هارلی دیویدسون
ویلیام اس. ها رلی در سال ۱۹۰۱، موتوری 
را طراحی کرد که می شــد آن را روی یک 
دوچرخه سوار کرد. دو سال بعد یعنی در 
سال ۱۹۰۳، ویلیام و برادرش آرتور اولین 
موتورســیکلت را در دل یک اتاق بســیار 
کوچک، تولید کردند. روی در ورودی این 
 Harley Davidson :اتاق نوشته بود
Motor Company. اکنــون ایــن 
شــرکت با ارزش ۸/ ۲ میلیارد دلار یکی از 
معروف ترین برندهای حوزه خود به شمار 

می رود.

     یانکی کندل
در ســال ۱۹۶۹ بود که مایــک کیتریج 
۱۶ ساله، با آب کردن چند مداد شمعی و 
به کارگیری موم، توانست برای مادر خود 
در روز کریسمس یک شمع درست کند. 
یکی از همســایه ها ی مایک، مجذوب این 

ایده شد و از وی خواست تا چند شمع دیگر 
نیز با همین روش بســازد و به او بفروشد. 
محبوبیت این شمع ها  تا جایی پیش رفت 
که مایــک کیتریج در نهایت شــرکتی را 
تحت عنوان یانکی کنــدل راه اندازی کرد. 
اکنون محصولات این شرکت در بسیاری از 

کشورهای جهان به فروش می روند.

     اچ پی
بیل هیولــت و دیوید پــاکارد، پارکینگ 
خودرویی را در شهر پالو آلتو کالیفرنیا اجاره 
کردند و در ســال ۱۹۳۸، اولین محصول 
خود را که در واقع یک نوسان ســاز صوتی 
برای تســت تجهیزات صوتی بود، تولید 
کردند. ارزش شــرکت اچ پی تا پایان سال 
۲۰۱۹ برابر با ۲۱ میلیارد دلار برآورد شد 
و تقریبا ۵۶ هزار نفر نیز در آن مشغول به 

فعالیت هستند.

     متل
در سال ۱۹۴۴  مت متسون مشغول کار در 
گاراژ خانه خود بود که الیوت هندلر از وی 
خواست تا چند قاب عکس برای وی تولید 
کند. سپس همسر هندلر این قاب عکس ها  
را با قیمت ۳ هزار دلار در یک نمایشــگاه 
عکاسی به فروش رساند. در اکتبر ۱۹۴۴ که 
این قاب عکس ها ، به محبوبیت بالایی دست 
یافتند، متسون و هندلر تصمیم گرفتند تا از 
ترکیب نام خود، برای تعیین اسم شرکت 
جدید اســتفاده کنند که در نهایت متل 
انتخاب شد. شــرکت متل )Mattel( در 
کنار تولید قاب عکــس، از خرده چوب ها  
برای ساخت وسایل چوبی برای عروسک ها  
استفاده می کرد و در نهایت به سمت تولید 
عروسک روی آورد. هم اکنون این شرکت با 
ارزشی معادل ۳ میلیارد دلار به عنوان یکی 
از محبوب ترین برندهای دنیای اسباب بازی 

شناخته می شود.

از قلب خانه، تا تسخیر بزرگ ترین بیلبوردهای جهان؛ 

 ایده های نابی که در خانه کلید خورد
کسب وکارها و شرکت ها ی بزرگ و موفق جهان، هرگز مسیری 
ســاده و بی دردسر را برای رســیدن به چنین جایگاهی طی 
نکرده اند. مدیران جوان این مجموعه ها  در ابتدای راه، اگرچه 
ایده هایی بزرگ در سر داشتند اما وسعت جیبشان به وسعت 
ایده هایشان نبود و به ناچار  باید میزکار خود را در دل زیرزمین 
منازل،  پارکینگ ها  یا حتی اتاقکی در خوابگاه ها  برپا می کردند. 
درواقع، از دل همین جاهای کوچک و پرت بود که شرکت ها ی 
بزرگی که امروزه بخش زیادی از گــردش مالی دنیا را به خود 
اختصاص داده اند، ظهور کرده اند. برای آشنایی بیشتر با این 

شرکت ها ، با ما همراه باشید.

والدین استیو جابز 
 پارکینگ خانه خود 
را در اختیار استیو 

فقید گذاشتند. استیو 
وزنیاک، که در کنار 

جابز، اپل را پایه گذاری 
کرد، می گوید که این 

 پارکینگ بخشی از 
تاریخ اپل است
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